
Mesačník mesta Zlaté Moravce

V tomto čísle:
Pošta na 
Duklianskej

Pobočka pošty číslo 4 na 
Duklianskej ulici v Zlatých 
Moravciach je zatvorená od 
polovice mája. Zisťovali sme, 
ako dlho bude ešte nefunkčná. 

Čítajte na strane 3

Komunitné 
centrum

Zlatomoravecké Komunitné 
centrum sa nachádza na Sl-
nečnej ulici. Fungovať začalo 
naplno v letných mesiacoch. 
Určené je pre malých i veľkých.

 
Čítajte na strane 4

Najlepší 
guláš

V sobotu 27. júla 2024 sa na 
Mestskom štadióne v Zlatých 
Moravciach stretli tí najlepší 
kuchári z celého okolia. Bo-
jovalo sa o pohár primátora 
mesta Zlaté Moravce.

 
Čítajte na strane 6

Rozhovor 
s pretekárom

Navigátor Marek Sýkora 
pochádzajúci z obce Velčice 
sa zúčastnil súťažne svetozná-
mych pretekov Rally Dakar 
celkovo šesťkrát. V rozhovore 
nám prezradil viaceré zaují-
mavosti z jeho pretekárskeho 
života.

Čítajte na strane 20
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Zlaté Moravce nezabúdajú. V stredu 28. augusta 2024 
sa na Námestí hrdinov pri Soche partizána uskutočnilo 
spomienkové stretnutie pri príležitosti 80. výročia Slo-
venského národného povstania (SNP).

Podujatie pripravilo Mesto 
Zlaté Moravce v spolupráci 
s Mestským strediskom kultú-
ry a športu, Základnou orga-
nizáciou Slovenského zväzu 
protifašistických bojovníkov 
a Miestnym klubom vojen-
ských výsadkárov SR. 

Slávnosť začala o 15.00 
hodine hymnou Slovenskej 
republiky. Medzi pozvanými 
hosťami bol poslanec NR SR 
Marian Kéry, poslanec NR 
SR Milan Garaj, prednostka 
Okresného úradu Zlaté Mo-
ravce Zita Koprdová a primá-
tor Zlatých Moraviec Dušan 
Husár. 

V úvode vystúpil so svojím 
prejavom Marián Kéry. V krát-
kosti zúčastneným ľuďom 
priblížil dejiny povstania 
vo všeobecnosti. „Význam 

povstania bol obrovský, že 
taký malý národ dokázal len 
druhýkrát vo svojej histórii 
povstať so zbraňou v ruke 
proti silnejšiemu nepriateľo-
vi. Prvýkrát to boli Hurbanovi 
dobrovoľníci. SNP patrí medzi 
najväčšie povstania v Európe, 
do ktorého sa zapojilo viac 
ako 35 národov a národností. 
Bolo dôležité aj preto, že sa 
narušil nemecký front. Len 
vďaka tomuto povstaniu sme 
po skončení druhej svetovej 
vojny mohli byť zaradení 
medzi víťazov,“ povedal Kéry. 

SNP sa dotklo priamo aj 
Zlatých Moraviec, o týchto 
dejinách bližšie porozprával 
vo svojom prejave regionál-
ny historik Marian Tomajko. 
Po príhovoroch nasledoval 
kultúrny program. Vystúpil 

Detský folklórny súbor Zlat-
ňanka. Po ich vystúpení sa 
zúčastnení presunuli k Soche 
partizána, kde na znak úcty 
položili kvetinové vence. 

SNP v Zlatých 
Moravciach
Slovenské národné po-

vstanie sa priamo dotklo aj 
Zlatých Moraviec. K prvým 
bojom na území nášho mes-
ta došlo 31. augusta 1944 na 
Beňadickej ceste, dnes ulica 
SNP. Skupina povstalcov tu 
narazila na nemeckých voja-
kov, medzi ktorými sa strhol 
intenzívny boj. 

Počas povstania sa u nás 
viackrát preliala krv. Mesto 
sa postupne izolovalo od 
okolia. Zlaté Moravce boli 
spoločne s celým okresom 
od Nemcov oslobodené až 
30. marca 1945.

 
 

Peter Klimant

Pri Soche partizána sme si  
pripomenuli 80. výročie SNP
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Mesto Zlaté Moravce zverejňuje na webovom sídle 
mesta evidenciu všetkých prihlásených psov v meste 
prostredníctvom mapovej aplikácie GIS. Každý obyvateľ 
si môže skontrolovať, či zverejnené údaje o psoch súhla-
sia s realitou. Od zverejnenia zoznamu mesto očakáva 
väčšiu prehľadnosť v evidencii psov, ale aj väčšiu zodpo-
vednosť a platobnú disciplínu chovateľov psov.

Mesto k tomuto kroku pri-
stúpilo na základe skutočnosti, 
že počet prihlásených psov 
v meste každoročne klesá. 
Niektorí majitelia chovajú 
psov trvale v meste,  ale pri-
hlásených ich majú v  niektorej 
z okolitých obcí, alebo ich cho-
vajú v bytovom dome a prihlá-
sených ich majú v rodinných 
domoch, záhradkách a pod., 
kde sú dane za psa podstatne 
nižšie. Mnohí chovatelia psov 
ich však nemajú zaregistrova-
ných vôbec.

Evidencii psov podlieha 
každý pes držaný nepretržite 
viac ako 90 dní na území Slo-
venskej republiky. Držiteľ psa 
je povinný prihlásiť psa do 
evidencie v lehote do 30 dní 
od uplynutia posledného dňa 
lehoty uvedenej v prvej vete 
v mieste, kde sa pes v danom 
roku prevažne nachádza.

Evidencia psov na 
stránke mesta
Z dôvodu ochrany osobných 

údajov sú v mapovej aplikácii 
zverejnené údaje v rozsahu: 
ulica a orientačné číslo, kde je 
pes prihlásený, počet psov na 
uvedenej adrese,  počet  psov 
vo vchode bytového domu, 
plemeno psa a meno psa. 
Mapová aplikácia poskytuje 
údaje o psoch tak, ako ich 
uviedli vlastníci alebo držitelia 
psov v priznaní k dani za psa. 
Často sa stáva, že zmeny v úda-
joch o psoch (nadobudnutie 
nového psa po úhyne pô-
vodného psa, zmena miesta 
držania psa, zmena plemena 

psa, strata evidenčnej známky, 
čipovanie a pod.) daňovníci 
nenahlásia a údaje v evidencii 
nie sú úplné alebo aktuálne.

Z dôvodu aktualizácie evi-
dencie psov chovaných na 
území mesta Zlaté Moravce, 
vyzývame všetkých držiteľov 
psov, aby  v  termíne do 30. 
septembra 2024 skontrolo-
vali všetky údaje o psoch vo 
svojom vlastníctve, ktoré sú 
zobrazené na mape mesta, vy-
plnili tlačivo „Prihlásenie psa do 
evidencie“ a vyplnené tlačivo 
doručili na Mestský úrad v Zla-
tých Moravciach, oddelenie 
miestnych daní a vymáhania 
pohľadávok, kancelária č. dverí 
114 a 119. Tlačivo a mapu mes-
ta nájdete na webovej stránke 
mesta, na odkaze:

Prihlášku podajú všetci 
vlastníci alebo držitelia psov, 
ktorí svojím podpisom buď 
potvrdia zverejnené údaje, 
alebo nahlásia zmenu, dopl-
nenie, alebo opravu nesprávne 
uvedených údajov na mape. 

Osobitne vyzývame k spl-
neniu tejto povinnosti  tých 
vlastníkov alebo držiteľov 
psov, ktorí svojich psov dote-
raz neprihlásili do evidencie, 
nenachádzajú sa na mape  
a neplatia daň za psa. 

Daň za psa
Predmetom dane za psa 

je pes starší ako 6 mesiacov. 
Vznik daňovej povinnosti je 
držiteľ psa povinný oznámiť 
do 30 dní od vzniku daňovej 
povinnosti podaním prizna-
nia k dani.  Povinnosť podať 
čiastkové priznanie na zánik 
daňovej povinnosti majú tí 
daňovníci, ktorým pes uhy-
nul, alebo už nie je chovaný 
na území mesta. Priznanie sú 
povinní podať aj držitelia psov, 
ktorí sú v zmysle zákona alebo 
VZN č. 20/2023 oslobodení od 
platenia dane. 

Daňovníci, ktorí majú psa 
riadne prihláseného a nedo-
šlo u nich k žiadnym zmenám, 
priznanie nepodávajú.

Ako podať priznanie 
k dani za psa?
Priznanie sa podáva na 

predpísanom tlačive, ktoré je 
k dispozícii na stránke mesta 
v sekcii Dane a poplatky alebo 
priamo na  mestskom úrade, 
oddelenie miestnych daní.  
Priznanie je možné podať aj 
elektronicky cez  sprístupne-
nú službu všeobecnej agendy 
na Ústrednom portáli verejnej 
správy slovensko.sk (občan-fi-
nancie-daň za psa). Prihláse-
nému psovi bude pridelená 
evidenčná známka psa, kde je 
uvedené evidenčné číslo psa 
a názov mesta, kde je pes re-
gistrovaný. Evidenčná známka 

je neprenosná na iného psa 
a držiteľ ňou preukazuje to-
tožnosť psa.

Sankcie za porušenie 
povinností
Ak doteraz neregistrovaný 

pes nebude  prihlásený do 
evidencie psov do 30. sep-
tembra 2024 a následne bude 
kontrolou zistené porušenie 
tejto povinnosti, držiteľovi 
psa  budú po tomto termíne 
udelené dve pokuty:

- za priestupok pokuta do 
výšky 165 eur v zmysle zák. 
282/2002 Z.z., ktorým sa 
upravujú niektoré podmienky 
držania psov,

- za nepodanie priznania 
k dani za psa pokuta vo výške 
min. 5 eur, max. do výšky da-
ňovej povinnosti podľa zák. 
563/2009 Z.z. o správe daní 
(daňový poriadok).

V prípade otázok kontak-
tujte referentov oddelenia 
miestnych daní a vymáhania 
pohľadávok:

Ing. Diana Červenáková – tel. 
037/69 239 13, e-mail: diana.
cervenakova@zlatemoravce.
eu

Ing. Martina Pavčeková – tel. 
037/69 239 48, e-mail: martina.
pavcekova@zlatemoravce.eu

Oddelenie miestnych 
daní a vymáhania pohľa-

dávok MsÚ Zlaté Moravce

Evidencia psov na stránke mesta

foto: pán Badovský
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Aj Zlatomoravčania sú milovníkmi psov. Predstavujeme 
vám desiatku najobľúbenejších plemien, ktoré chovajú.

V týchto dňoch v Zlatých 
Moravciach prebieha ak-
tualizácia evidencie psov 
chovaných na území mesta 
Zlaté Moravce. Občania majú 
možnosť do 30. septembra 
2024 aktualizovať údaje o svo-
jom chlpáčovi na webe mesta 
alebo priamo na mestskom 
úrade v kancelárii číslo 119. 
Často sa totiž stáva, že chýbajú 
informácie o psovi, ako jeho 
meno, plemeno, aký je starý 
či číslo čipu. Pokiaľ ste teda 
tieto údaje o svojom psovi 
doposiaľ mestu neposlali, 

do stanoveného termínu tak 
prosím urobte. 

Ku dňu 15. augusta 2024 
evidovala radnica celkovo 899 
zahlásených psov na území 
mesta Zlaté Moravce. Zaují-
malo nás, aké plemená najviac 
prevládajú v našom meste. 

Najčastejšie vyskytujúcim sa 
psom u nás je kríženec (231 
kusov). Po ňom nasledujú tie-
to plemená: nemecký ovčiak 
(81 kusov), labradorský retríver 
(56 kusov), jazvečík (44 kusov), 
yorkshirsky teriér (36 kusov), 
jack russel teriér (24 kusov), 

čivava (24 kusov), maltézsky 
psík (21 kusov), francúzsky 
buldoček  (11 kusov). O desia-
tu priečku s počtom kusov 9 
sa delia tri plemená: shih-tzu, 
cane corso a border colie.  

Najmenšie zastúpenie v Zla-
tých Moravciach má plemeno 
akita. Žijú u nás len štyri kusy. 

 
 

Peter Klimant

Psy, ktoré sú najobľúbenejšie medzi  
Zlatomoravčanmi. TOP 10 plemien v našom meste

Po meste sa začína hovoriť, že pobočka pošty na 
Duklianskej ulici v Zlatých Moravciach je zatvorená na-
trvalo. Čo na to vedenie pošty. 

Pobočka pošty číslo 4 na 
Duklianskej ulici v Zlatých 
Moravciach je zatvorená od 
15. mája 2024. Pôvodne mala 
byť zatvorená len do 30. júna 

2024, vraj „z prevádzkových 
dôvodov“. Termín jej zno-
vuotvorenia sa však mesiac 
čo mesiac odďaľoval. Na 
internete sa preto začali šíriť 

neoverené správy o tom, 
že pobočka je zatvorená 
natrvalo. 

Obrátili sme sa preto na 
vedenie Slovenskej pošty, 
aby tieto informácie buď 
potvrdila alebo vyvrátila. 
„Slovenská pošta aktuálne 
neruší žiadne pobočky. 
Slovenská pošta každo-
ročne obmedzuje počas 
letného dovolenkového 
obdobia prevádzku svojich 
pobočiek. V tomto období 
ide o ich najnižšie využitie 
v rámci roka, čo umožňuje 
efektívne využitie ľudského 
potenciálu, vrátane potre-
by zabezpečenia čerpania 
dovoleniek zamestnancov 
a ich regenerácie v súla-
de s pracovno-právnou 

legislatívou,“ uviedol Mar-
tin Guzi, vedúci odboru 
komunikácie a marketingu 
Slovenskej pošty.

Ako ďalej povedal, po-
bočka pošty číslo 4 nebude 
z dôvodu personálneho ob-
sadenia poskytovať poštové 
služby do 30. septembra 
2024, po tomto termíne by 
mala byť otvorená. Či to 
tak aj reálne bude, budeme 
pozorne sledovať. 

Občania majú do daného 
termínu využívať služby 
pobočky číslo 1 na Námestí 
Andreja Hlinku. 

 
 
 

Peter Klimant

Pošta na Duklianskej je zatvorená od polovice 
mája, tento stav vraj nie je trvalý
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Zlatomoravecké Komunitné centrum sa nachádza na 
Slnečnej ulici. Fungovať začalo naplno v letných mesia-
coch. Určené je pre malých i veľkých. 

Komunitné centrum v Zla-
tých Moravciach vzniklo na 
základe účasti v národnom 
projekte „Spolu pre komuni-
ty“, realizovaného prostred-
níctvom Ministerstva práce, 
sociálnych vecí a rodiny Slo-
venskej republiky a vďaka 
podpore z Európskych fondov 
a štátneho rozpočtu. Finančné 
prostriedky boli poskytnuté 
na pokrytie mzdových nákla-
dov na výkon zamestnancov 
Komunitného centra. Projekt 
je finančne podporený do 31. 
januára 2029.

„Komunitné centrum je 

zariadenie, ktoré je určené 
pre obyvateľov mesta Zlaté 
Moravce. V komunitnom 
centre podporujeme rozvoj 
vzájomných vzťahov v rámci 
najrôznejších skupín oby-
vateľstva (matky s deťmi, 
seniori, mládež, viacdetné 
rodiny, marginalizované 
osoby s nízkymi príjmami 
alebo pri hranici životného 
minima, ako aj ostatní oby-
vatelia mesta či záujmové 
skupiny všetkých vekových 
kategórií). Naším poslaním  je 
prostredníctvom poskytova-
nia sociálneho poradenstva, 

odborných činností a rôznych 
aktivít prispieť k sociálnemu 
začleňovaniu ľudí,“ vyjadrila 
sa odborná manažérka Ko-
munitného centra Adriána 
Holičková.

Ako ďalej povedala, cieľom 
záujmovej činnosti v komu-
nitnom centre je zabezpe-
čenie aktívneho, kvalitného, 
bezpečného a zmysluplného 
trávenia voľného času, roz-
voj zručností, kompetencií, 
schopností, znižovanie vý-
skytu sociálno-patologických 
javov či rizikového správania. 
„Program komunitného 
centra je obohatený organi-
zovaním besied, zážitkových 
tematických workshopov, 
prednášok pre školy, materské 

školy a individuálne skupiny 
či organizovaním rôznych 
krúžkov podľa záujmu klien-
tov a možností komunitného 
centra,“ dodala.

Súčasťou centra je miestnosť 
na hranie vybavená rôznymi 
hračkami a spoločenskými 
hrami pre malých aj veľkých. 

„Prostredníctvom komunit-
ného centra chce mesto Zlaté 
Moravce skvalitniť životnú 
situáciu obyvateľov a partici-
povať v spolupráci s klientmi 
komunitného centra na rieše-
ní ich aktuálnych problémov, 
záujmov či potrieb,“ povedala 
na záver Holičková. 

Peter Klimant 

Vedeli ste, že v Zlatých Moravciach máme  
Komunitné centrum? Určené je pre deti,  
dospelých i seniorov

KOMUNITNÉ CENTRUM ZLATÉ 
MORAVCE 

SME TU PRE VŠETKÝCH, 

PRE DETI, DOSPELÝCH A SENIOROV! 

+421917420879

Slnečná 2A 

95301 Zlaté Moravce 

kkoommuunniittnnee..cceennttrruumm@@zzllaatteemmoorraavvccee..eeuu 

HĽADÁME DOBROVOĽNÍKOV – ak máte 
chuť pomáhať pri prípravách na aktivitách 
pre deti a zapojiť sa, tak ste vítaní.  

PONÚKAME: 

- voľnočasové aktivity pre deti,
mládež, matky s deťmi,
seniorov

- pomoc pri uplatňovaní práv
a právom chránených
záujmov

- sociálne poradenstvo
- krízová intervencia

Otváracie hodiny od 8:00 – 16:00 
hod. (otváracie hodiny vieme 
prispôsobiť podľa potreby - 

programu v centre). 



Strana 05 SPRAVODAJSTVO August, September 2024

Staronová riaditeľka Materskej školy Kalinčiakova 
Hana Poláková si prevzala menovací dekrét z rúk pri-
mátora Zlatých Moraviec Dušana Husára v pondelok 
8. júla 2024.

Hana Poláková bola zvo-
lená za staronovú riaditeľku 
Materskej školy Kalinčiakova. 
Rozhodla o tom tunajšia Rada 
školy. Poláková tak vstúpila do 
svojho tretieho funkčného 
obdobia. Viesť školu bude 
nasledujúcich päť rokov. 

„To, že som bola opätovne 
zvolená, pre mňa znamená 
veľký záväzok. Som veľmi 
rada a vďačná, že som bola 
po tretíkrát zvolená. Budem 

vo svojej práci pokračovať 
tam, kde som skončila, aby sa 
materská škola zveľaďovala aj 
naďalej,“ vyjadrila sa riaditeľka. 

Za najvýznamnejšie pro-
jekty, ktoré sa v škôlke udiali 
v minulom volebnom období 
označila rozšírenie kapacít ma-
terskej školy, ktoré sa podarilo 
zrealizovať za spolupráce 
mesta Zlaté Moravce. Okrem 
toho bola doplnená didaktic-
ká technika, nábytok, učebné 

pomôcky a každá trieda do-
stala interaktívnu tabuľu. „Je 
za nami kus dobre vykonanej 
roboty. V budúcnosti by som 
bola rada, keby sa podarilo 

vymeniť plastové okná v troch 
triedach v jednom pavilóne 
a sanita,“ povedala Poláková. 

Peter Klimant

Hana Poláková bude riaditeľka Materskej školy 
Kalinčiakova ďalších päť rokov

Občania Zlatých Moraviec majú stále možnosť stiah-
nuť si mobilnú informačnú aplikáciu Munipolis, vďaka 
ktorej sa dozvedia všetko podstatné zo života v Zlatých 
Moravciach. Aplikácia je bezplatná. 

Aplikácia Munipolis bola 
spustená do prevádzky ešte 
začiatkom februára 2022. 
Aktuálne ju využíva viac ako 
300 Zlatomoravčanov, čo je 
podľa vyjadrenia radnice níz-
ky počet užívateľov. „Máme 
záujem o zvýšenie využívania 
aplikácie, aby sa informácie 
dostali k čo najväčšiemu 
počtu obyvateľov,“ povedal 
viceprimátor Zlatých Mora-
viec Marek Holub.

Podľa jeho slov je Munipolis 
praktická aplikácia, ktorá zvýši 
informovanosť každého obča-
na, ktorý si ju stiahne. „Prak-
tickosť tejto aplikácie spočíva 
v tom, že občan dostáva 
priamo do mobilu, počítača 
alebo tabletu všetky dôležité 
informácie o dianí v meste: 

informácie o krízových situá-
ciách, ako sú výpadky elektri-
ny, prírodné živly, informácie 
o kultúrnych a športových 
podujatiach, všetky novinky 
z mesta. Je tu i možnosť na-
hlásenia podnetov priamo 
v aplikácii. Informácie a regis-
trácia sú zadarmo. Registrácia 
je jednoduchá a rýchla,“ vy-
svetľuje Holub. 

Ak máte záujem o využí-
vanie aplikácie Munipolis, 
stiahnite si ju pomocou vľavo 
priloženého QR kódu. Násled-
ne sa registrujte, pridajte si 
Zlaté Moravce za vaše mesto 
a budete mať informácie vždy 
po ruke. Využívanie služby je 
navždy zadarmo. 

 
Peter Klimant

Stiahnite si Munipolis - informačnú mobilnú  
aplikáciu Zlatých Moraviec



Strana 06 KULTÚRA August, September 2024

V sobotu 27. júla 2024 sa na Mestskom štadióne v Zla-
tých Moravciach stretli tí najlepší kuchári z celého oko-
lia. Bojovalo sa o pohár primátora mesta Zlaté Moravce.

Siedmy ročník Súťaže vo 
varení kotlíkového guláša 
o pohár primátora zorgani-
zovalo mesto Zlaté Moravce 
spoločne s Mestským stredis-
kom kultúry a športu. 

Do súťaže sa mohli zapojiť 
družstvá bez ohľadu na vek 
či miesto trvalého pobytu. 
Celkovo o prvenstvo bojovalo 
pätnásť tímov. 

Variť sa začalo o 11.00 ho-
dine. Vyhodnotenie sa usku-
točnilo v neskorších popolud-
ňajších hodinách. O víťazovi 
rozhodovala odborná porota, 
ktorá za najlepších kuchárov 
vybrala tím Mestského úradu 
Zlaté Moravce. Na druhom 
mieste skončilo družstvo 
pod názvom Dukloši a tretiu 
priečku obsadil tím Poslanci, 

zložený z mestských poslan-
cov Zlatých Moraviec. 

„Emócie boli neskutočné. 
Atmosféra počas celej súťaže 
bola výborná, tešíme sa veľmi 
z prvého miesta,“ povedal 
tesne po získaní prvej ceny 
Štefan Valkovič z tímu Mest-
ského úradu. Do guláša použili 
mäso zo srnca a jeleňa. Tajnou 
ingredienciou na dochutenie 
bola podľa jeho slov troška 
červeného vína. 

Na súťaži nechýbala ani 
dobrá hudobná zábava. O tú 

sa starala skupina Dynastia. 
Samozrejmosťou bola bohatá 
tombola. 

„Súťaž bola ako každý rok 
skvelá. Vládla tu výborná 
atmosféra. Guláše boli zna-
menité, ľudia sa dobre bavili, 
počasie nám prialo. Myslím, 
že môžeme konštatovať, že 
siedmy ročník súťaže dopadol 
na jednotku,“ zhodnotilo súťaž 
vedenie MSKŠ , ktoré vyjadrilo 
veľké "ďakujem" pre všetkých 
sponzorov tohto podujatia.

Peter Klimant

V Zlatých Moravciach sa hľadal najchutnejší  
kotlíkový guláš
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Vôbec po prvýkrát sa súťažilo vo varení guláša aj 
v mestskej časti Prílepy. O prvenstvo bojovalo osem-
násť družstiev.

Súťaž sa uskutočnila 
v sobotu 3. augusta 2024 
v priestoroch parku Prílepy. 
Myšlienka zorganizovať 
takúto akciu vznikla podľa 
organizátorov ešte minulý 
rok, koncom prázdnin. „Vlani 
pri konaní akcie Dovidenia 
prázdniny sme prvýkrát 
spravili súťaže aj pre dospe-
lých a tu vznikla myšlienka 
zorganizovať súťaž vo varení 
guláša, kde by sa zabavili 

najmä dospelí. Mysleli sme 
si, že tých tímov bude menej. 
Počítali sme, že možno príde 
šesť – sedem tímov. Nako-
niec ich prišlo osemnásť, čiže 
záujem bol obrovský a veľmi 
sa z toho teším. Dúfam, že tí, 
čo nevyhrajú, nebudú preto 
nahnevaní. Ale v prvom rade 
ide o to, aby sme sa všetci 
dobre zabavili, postretávali 
sa, podebatovali,“ povedal 
viceprimátor mesta a jeden 

z hlavných organizátorov 
súťaže Marek Holub.

Ako ďalej povedal, vybrať 
ten najlepší guláš bola ná-
ročná úloha, nakoľko všetky 
boli podľa neho skvelé. „Gu-
láše boli skutočne na úrovni. 
Porota to mala ťažké. Vzorky 
sa hodnotili trištvrte hodinu. 
Ja verím, že vybrali ten správ-
ny,“ dodal Holub. 

Víťazom prvého ročníka 
súťaže sa nakoniec stal tím 
Pat a Mat – rodina Kováčová. 
Druhé miesto obsadil Krú-
povci a tretí najlepší guláš 
bol podľa poroty ten od tímu 

Mrozekovci. 
Súčasťou akcie bolo hu-

dobné vystúpenie kapely 
Kvety, maľovanie na tvár, 
penová show, skákací hrad 
a samozrejmosťou bola i bo-
hatá tombola. Dobrá zábava 
trvala do večerných hodín. 

„Som rád, že prišlo toľko 
ľudí. Na svoje si prišli dospelí 
i deti. Určite budeme s týmto 
typom akcie pokračovať aj 
v nasledujúcich rokoch,“ 
povedal Holub na záver. 

 
Peter Klimant

Súťaž vo varení guláša sa uskutočnila aj v Prílepoch
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V mestskej časti Prílepy bolo v sobotu 6. júla 2024 ve-
selo. Konal sa tu ďalší ročník populárnych folklórnych 
slávností pod názvom „Vitajte susedia“. 

V poradí 13. ročník podujatia 
zorganizoval Spevácky súbor 
Kolovrátok z Prílep v spolupráci 
s mestom Zlaté Moravce a za 
finančnej podpory Nitrianskeho 
samosprávneho kraja. Akcia sa 
konala pred Kultúrnym domom 
v Prílepoch, so začiatkom 
o 15.30 hodine. 

Úvod folklórnych slávností 
patril príhovorom pozvaných 
hostí. Prítomných ako prvý 
pozdravil primátor Zlatých Mo-
raviec Dušan Husár. „Som veľmi 
rád, že už po trinástykrát sa tu 
stretávame. Nielen ako primá-
tor, ale ešte ako poslanec som 
sem chodil veľmi rád. Vždy som 
sa veľmi dobre medzi vami cítil. 
Prajem vám všetkým krásny 
kultúrno-spoločenský zážitok,“ 

povedal primátor Dušan Husár. 
Podujatie bolo tento rok spo-

jené s oslavou 670. výročia prvej 
písomnej zmienky o Prílepoch. 
Pri tejto príležitosti vystúpil so 
svojím prejavom regionálny 
historik Marian Tomajko. Priblížil 
históriu Prílep, od spomínanej 
prvej písomnej zmienky až po 
ich moderné dejiny. Diváci sa 
dozvedeli mnoho zaujímavého 
o tom, ako sa formoval názov 
obce, o šľachtických „majite-
ľoch“ Prílep, o protitureckých 
bojoch, až po mená najzná-
mejších richtárov Prílep. 

Po krátkej prednáške prišla 
na rad hudba, spev i tanec. 
Program tohtoročných slávnos-
tí bol pestrý. Ako prví sa pred-
stavili usporiadatelia – domáci 

Spevácky súbor Kolovrátok. 
Nasledoval folklórny súbor 
Širočina z Čiernych Kľačian, 
spevácky súbor Chyzerovčianka 
z Chyzeroviec, folklórna skupina 
Babička zo Zlatých Moraviec, sú-
bor Nádej z Tekovských Nemiec 
a na samotný záver vystúpili Ján 
Ďurech, Daša Kunkelová a na 
trubke hral Štefan Mihálka. Daša 
Kunkelová bola zároveň mode-
rátorkou celého programu.

Hudobná zábava trvala 
až do podvečerných hodín. 
Nechýbalo bohaté občerstve-
nie s chutným gulášom, ktorý 
navarila rodina Šalingová 
a Rajnohová. Organizátori vy-
slovili poďakovanie všetkým 
účinkujúcim a sponzorom 
i ľuďom, ktorí prišli a dobre sa 
zabavili. 

 
Peter Klimant

Folklórne slávnosti „Vitajte susedia“ majú za  
sebou ďalší ročník
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Naši folklórni umelci úspešne reprezentovali Zlaté Mo-
ravce v zahraničí. Folklórny súbor Tribeč predviedol svoje 
umenie v rumunskom meste Aiud, na ktorom sa prezen-
tovali súbory z rôznych kútov sveta. 

Na úvod vysvetlíme, čo sa 
skrýva pod anglickou skratkou 
CIOFF. Je to Medzinárodná 
rada organizátorov folklór-
nych festivalov a ľudového 
umenia, ktorá má mimovlád-
ny charakter. Už 53 rokov zdru-
žuje vyše 140 krajín z celého 
sveta. Je to medzinárodnou, 
kultúrnou, mimovládnou 
organizáciou definovanou 
Organizáciou spojených 
národov pre vzdelanie, vedu 
a kultúru (UNESCO). 

Možnosť  v ycestovať 
a reprezentovať Slovensko 
a naše mesto Zlaté Moravce 
na takomto festivale berieme 

s pokorou a vďačnosťou. Fes-
tivalu v rumunskom meste 
Aiud sa vrátane nás zúčastnilo 
9 krajín z rôznych kútov sveta 
- Taliansko, Česká republika, 
Grécko, Rumunsko, Severné 
Macedónsko, Turecko, Gruzín-
sko, Mexiko a Slovensko. Na 
pódiu sme sa počas festivalu, 
ktorý trval od 25. do 28.júla, 
predstavili s tancami a spevmi 
z nášho Hornopožitavského 
regiónu. Okrem vystúpení 
v meste Aiud sme mali mož-
nosť ukázať krásu slovenského 
folklóru aj na pódiu v známom 
meste Kluž. Zo zájazdu si od-
nášame veľa zážitkov, nové 

priateľstvá, skúsenosti a najmä 
poznanie krásy rozmanitosti 
iných kultúr.

Na tento festival sme mohli 
vycestovať hlavne vďaka 
finančnej podpore z Nitrian-
skeho samosprávneho kraja. 
Mestu Zlaté Moravce ďakuje-
me za darčekové predmety 

a publikácie odkazujúce na 
naše mesto, ktoré poputovali 
do rúk starostu mesta Aiud 
a organizátorom festivalu. 

 Realizované s finančnou 
podporou Nitrianskeho samo-
správneho kraja. 

FS Tribeč

Folklórny súbor Tribeč na CIOFF festivale  
v Rumunsku

Denný letný tábor, ktorý pravidelne organizuje eRko 
- Hnutie kresťanských spoločenstiev detí v spolupráci 
s Farským úradom Zlaté Moravce sa uskutočnil v termí-
ne od 12. do 16. augusta 2024.

Motto tohtoročného 5-dňo-
vého tábora bolo „Pátrajme 
po radosti“. Každé ráno sa 
začínalo rozcvičkou, spoloč-
nými hrami a modlitbami. 

Hneď v prvý deň sa deti mohli 
naučiť, kde všade sa dá hľadať 
radosť. Pomocou rôznych 
aktivít sme si pripomenuli, že 
sa dá nájsť v každodenných 

maličkostiach – doma, v škole, 
v prírode. Radosť nám prinie-
sol aj pán dekan Štálnik, ktorý 
nám popoludní odslúžil sv. 
omšu. 

V druhý táborový deň 
si deti mohli zmerať sily 
v olympijských disciplínach, 
ako triafanie vodnou pištoľou, 
špongiová štafeta alebo beh 
cez prekážkovú dráhu a na 
záver bol pripravený futba-
lový turnaj. V strede týždňa 
sme navštívili Mašekov mlyn 
- malebnú rodinnú farmu na 
Hornom Ohaji. Štvrtok prinie-
sol takzvanú „stopovačku“. 
Táborníci museli spojiť svoje 
sily v skupinkách a nájsť indí-
cie ukryté po celom meste. 
Poobede nám pán kaplán 
J. Hlavina odslúžil sv. omšu, 
oslávili sme tak spolu sviatok 

Nanebovzatia Panny Márie. 
Posledný deň deti ukázali 
svoju šikovnosť v tvorivých 
dielňach, kde si mohli vyrábať 
rôzne zaujímavé i praktické 
veci, ako je kľúčenka z dreva 
či drevené maľované záložky. 
Počas celého tábora, aby nám 
nebolo teplo, bol k dispozícii 
bazén, kde sa táborníci mohli 
osviežiť. 

Tábor sa konal v priestoroch 
cirkevnej školy sv. Don Bosca 
v Zlatých Moravciach. Ďaku-
jeme všetkým, ktorí prispeli 
k organizácii tábora, rovna-
ko ďakujeme účastníkom. 
Dúfame, že sa s nami skvelo 
zabavili a už teraz sa tešíme 
na ďalší ročník. 

 
 

eRko Zlaté Moravce

Farský eRko tábor prilákal viac ako 40 detí
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V liturgickom kalendári slávime 26. júla spomienku 
na sv. Annu spolu s jej manželom Joachimom. Sv. Anna 
bola matkou Panny Márie a teda starou matkou Ježiša 
Krista. Na zlatomoraveckej kalvárii sa nachádza vrcho-
lová kaplnka, ktorá je zasvätená práve sv. Anne. Rok čo 
rok sa tu konáva púť. 

Púť ku kaplnke sv. Anny 
sa koná na zlatomoraveckej 
kalvárii každý rok v nedeľu, 
ktorá je najbližšie k liturgickej 
spomienke na rodičov Panny 
Márie sv. Joachima a Anny. 
V tomto roku to bolo v nedeľu 
28. júla 2024.

Keďže počasie tohtoročnej 
púti prialo, účasť veriacich 
bola veľká. Podľa organizá-
torov prišlo približne štyristo 
ľudí zo Zlatých Moraviec 
i blízkeho okolia.

Tohtoročnej púte sa zúčast-
nil vzácny hosť - pomocný 
biskup z Malawi, Mons. 
Vincent Mwakhwawa. „Pri-
cestoval na Slovensko na 

základe pozvania vdp. Ivana 
Kňazeho, ktorý je riaditeľom 
Pápežských misijných diel 
na Slovensku. Strávil na Slo-
vensku celý týždeň, počas 
ktorého sa zúčastnil mnohých 
podujatí a pútí. Som veľmi rád, 
že pán biskup prijal pozvanie 
aj na púť do Zlatých Moraviec, 
ktoré som mu adresoval pro-
stredníctvom riaditeľa Pápež-
ských misijných diel. Pán bis-
kup predsedal sláveniu svätej 
omše a veriacim sa prihovoril 
počas kázne. Bolo zaujímavé 
počúvať o tom, ako žije cirkev 
v africkej krajine a o tom, ako si 
môžeme navzájom pomáhať,“ 
povedal dekan Peter Štálnik. 

S organizáciou púte je podľa 
jeho slov vždy veľa práce. Vý-
sledok však tento rok stál za to. 
„Každý rok je potrebné upra-
viť areál, postaviť prístrešok, 
pripraviť ozvučenie a všetko 
potrebné na slávenie liturgie. 
Preto by som sa rád poďako-
val všetkým ochotným ľuďom, 
ktorí nezištne pomohli pri 
príprave púte. Bez pomoci 
mnohých dobrovoľníkov by 

nebolo možné zorganizovať 
toto podujatie. Taktiež ďaku-
jem za spoluprácu aj vedeniu 
mesta Zlaté Moravce. Púť k sv. 
Anne môžeme zhodnotiť po-
zitívne a verím, že jej účastníci 
odišli domov oslovení pokoj-
nou atmosférou a naplnení 
Božím požehnaním,“ povedal 
Štálnik na záver. 

Peter Klimant

Púte ku kaplnke svätej Anny sa zúčastnil  
pomocný biskup z africkej Malawi

Fanúšikovia dobrej hudby si počas leta prišli v Zlatých 
Moravciach na svoje. Na nádvorí Kaštieľa Migazziovocov 
sa uskutočnili štyri koncerty, na ktorých vystúpilo viace-
ro dobrých kapiel z nášho okolia. Koncerty sa uskutočnili 
v rámci Kultúrneho leta 2024.

Prvý koncert sa uskutočnil 
v piatok 12. júla 2024. Vystú-
pili kapely Mini Band Live 

a ExCalidum. Druhý koncert 
sa konal v piatok 16. augus-
ta 2024. Na tomto podujatí 

vystúpila speváčka Janissa 
a hudobná skupina Kalk. Ďalší  
koncert sme mali možnosť vy-
chutnať si v piatok 23. augusta 
2024. Na pódiu sa predviedla 
skupina Elixír.  Posledný – 
štvrtý koncert sa uskutočnil 
v závere prázdnin, v piatok 30. 
augusta 2024. Vystúpili kapely 
Atomic Cover a Inside. 

Na všetky štyri koncerty bol 
vstup pre ľudí voľný. „Záujem 
o letné koncerty bol pomer-
ne veľký. Kapacita nádvoria 
bola takmer vždy naplnená. 
Počasie nám vyšlo skvelé, ľu-
dia sa bavili a atmosféra bola 
výborná. Sme radi, že ľudia 
majú stále záujem o dobrú, 

našu regionálnu, muziku,“ 
zhodnotilo vedenie Mestské-
ho strediska kultúry a športu 
v Zlatých Moravciach.

Koncerty boli realizované 
s finančnou podporou Nitrian-
skeho samosprávneho kraja. 

Peter Klimant

Letné koncerty na nádvorí Kaštieľa Migazziovcov



Strana 11 KULTÚRA August, September 2024

Ľudová pieseň je najkrajšou ozdobou klenotnice ľudo-
vého umenia. Jej krása upútala nejedného skladateľa. 
Ich úprava pre spevácke zbory je skutočne nápaditá 
a veľmi často skladatelia využívajú tématiku a melodi-
ku ľudových piesní aj pre vytvorenie nových skladieb.

Pravdivosť týchto slov potvr-
dili vo svojich vystúpeniach 
spevácke  súbory pôsobiace 
pri OO JDS Zlaté Morace, ktoré 
sa zúčastnili okresnej súťaže 
Spevy domova, ktorá sa ko-
nala 17.8.2024 v kultúrnom 
dome Lovce. 

Súťaže sa zúčastnilo 7 spe-
váckych folklórnych súborov 
z rôznych častí okresu Zlaté 
Moravce: Cerianka-Lovce, 
Kolovrátok-Prilepy, Babič-
ka-Zl.Moravce, Širočina-Č.
Klačany, Skerešovanka-Obyce, 
Nádej-Tekovské Nemce, Skal-
ka-Hosťovce.  Účastníci medzi 
sebou privítali vzácných hos-
tí: predsedu NSK a poslanca 
NR Branislava Becíka ako aj  
poslancov NR SR Mariana 

Kéryho, Jána Richtera a Milana 
Garaja

Zaznelo množstvo pre-
krásnych piesní, členovia 
súborov očarili aj pôvodnými 
úchvatnými krojmi, ale aj od-
hodlaním a úprimnou snahou 
podať čo najlepší výkon. Nád-
herné tóny piesní zneli sálou 
ako chorál lásky, priateľstva 
a porozumenia. Chvíľami 
sa zdalo, že spieva celá sála, 
pretože k niektorým piesňam 
sa pridali takmer všetci diváci.

Odborná porota mala mi-
moriadne ťažkú úlohu, vybrať 
jeden súbor, ktorý bude okres 
Zlaté Moravce reprezentovať 
na Krajskej súťaži Spevy do-
mova. Víťazom sa stal spevác-
ky súbor Kolovrátok z Prílep.

Každý súbor obdržal účast-
nícky list a malú pozornosť, 
ktorú pre súťažiach pripravil 
starosta obce Lovce František 
Richter.   

Speváci, hostia, ale i diváci 
prežili určite krásny deň, ktorý 
ich obohatil a povzbudil do 
ďalšej práce. Takéto stretnu-
tia vždy prekvapia aj novými, 
nepoznanými piesňami, prí-
padne zaujme nový spôsob 
ich podania. 

Seniori sú pamäťou národa, 

nielen historického, ale aj kul-
túrneho a slovenská pieseň 
je takto v dobrých rukách 
a v tých najlepších srdciach. 
Vďaka výbornej príprave 
a organizácii ZO JDS Zlaté 
Moravce sa toto nádherné 
stretnutie s pesničkami a se-
niormi skutočne vydarilo. 

 
Marta Eckhardtová,  

predsedníčka OO JDS 
Zlaté Moravce

Okresné kolo Spevy  domova

V dňoch 6. až 8. augusta 2024 sa uskutočnili Celoslo-
venské športové hry JDS za účasti takmer stovky športov-
cov zo všetkých krajov Slovenska v priestoroch Strednej 
odbornej školy vinársko-ovocinárskej v Modre.

Vyhlasovateľom súťaže 
bolo Ústredie Jednoty 
dôchodcov na Slovensku. 
Usporiadateľom CSŠH JDS 
bola Krajská organizácia JDS 
Bratislava s podporou MO 
JDS v Modre.

Súťažili ženy a muži (členo-
via JDS), ktorí boli rozdelení 
do vekových kategórii K1 až 
K3 podľa pohlavia a dátumu 
narodenia.

Súťažilo sa v disciplínach: 
ženy beh na 50m, muži beh 

na 60m, hod granátom na 
cieľ, hod granátom na diaľku 
(muži), hod do basketbalové-
ho koša (ženy), kop na flor-
balovú bránku cez prekážku 
(muži), petang, stolný tenis, 
hod kriketovou loptičkou na 
diaľku (ženy) a streľba na cieľ 
zo vzduchovky.

Športových hier sa zúčast-
nilo 9 družstiev z jednotli-
vých krajov, v každom bolo 
10 športovcov s výnimkou 
Bratislavy, ktorá postavila 

naviac družstvo Bratislava 
mesto ako usporiadateľ podu-
jatia.

Celoslovenským ŠH predchá-
dzali okresné a krajské ŠH. 

Za výber Nitrianskeho kraja 
súťažili aj traja športovci seniori 
zo Zlatomoraveckého okresu. 
Vo vekovej kategórii K2 obsadil 
Jozef Ivan (ZO JDS Čierne Kľa-
čany) prvé miesto v stolnom 
tenise. Ján Jánošov (ZO JDS 
Velčice) obsadil prvé miesto 
v behu na 60m v kategórií 
K2. V kategórii K3 obsadil Ing. 
Vladimír Holečka (ZO JDS Zlaté 
Moravce) prvé miesto v behu 
na 60m a druhé miesto v hode 
granátom na cieľ.

Športovci a športovkyne se-
niori reprezentujúci Nitriansky 
kraj obsadili v súťaži družstiev 
pekné druhé miesto.

V rámci pobytu v Modre 
sme si v doprovode turistickej 
sprievodkyne prezreli historic-
ké centrum mesta, múzeum 
Ľudovíta Štúra s pamätnou 
izbou a múzeum Slovenskej 
keramickej plastiky so známou 
Modranskou keramikou. Te-
šíme sa na ďalšie športové 
podujatia organizované Jed-
notou dôchodcov Slovenska 
na budúci rok.

                                                                                                                  
Helena Holečková,

ZO JDS Zlaté Moravce

XXIV. Celoslovenské športové hry Jednoty  
dôchodcov Slovenska 2024 v Modre
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V auguste sme si pripomenuli 56. výročie invázie vojsk 
Varšavskej zmluvy do Československa. Ide o jednu z naj-
temnejších kapitol našich moderných dejín. Ako doku-
mentuje tieto udalosti zlatomoravecká mestská kronika. 

Kronika tieto udalosti takmer 
ignoruje, alebo sa stavia na 
stranu okupantov. Keďže táto 
kniha bola písaná oficiálnym 
zástupcom mesta, nemožno 
sa čudovať, že sa k udalostiam 
augusta 1968 nestavia kriticky. 
Vtedajšie vedenie samospráv 
nemalo veľmi na výber a mu-
selo sa podvoliť okupantom, 
inak by im hrozili represálie. 

Čo sa teda píše v kronike o in-
vázií vojsk Varšavskej zmluvy 
do Československa? Kronikár 
tieto udalosti popisuje len st-
roho a proti odporu okupácie, 
ktorá prebehla aj v Zlatých 
Moravciach, sa stavia pomerne 
kriticky. 

„21. augusta bola pokojná 
hladina života narušená vstu-
pom Spojeneckých vojsk na 
naše štátne územie. Konkrétne 
k nám došlo vojsko Maďarskej 
ľudovej republiky, prešlo cez 
mesto a utáborilo sa v lesoch 
pri Lovciach. Obyvateľstvo, 
ani vedúci činitelia mesta 
a spoločenských organizácií 
neboli správne informovaní, 
preto ten príchod pôsobil 
prekvapivo, najmä že čoskoro 
rozhlas a mnohé antisovietské 
letáky spôsobili značnú dezo-
rientáciu, čomu prispela ešte 
aj v značnej miere šuškaná 

protištátna propaganda. 
Napriek takýmto vplyvom sa 
v našom meste a na jeho okolí 
zachoval úplný pokoj a poria-
dok narúšaný iba nemiestnymi 
čarbanicami po stenách alebo 
chodníkoch, ev. odstránením 
niektorých orientačných zna-
čiek pri cestách. Tejto akcii pad-
la za obeť aj reklamná vkusne 
vyhotovená tabuľa Mestského 
múzea na cestnej križovatke 
nad mestom pri autostráde. 
Avšak čoskoro došlo k vysvet-
ľovaniu zámerov vojsk našich 
spojencov, že tu ide práve 
o zachovanie pokoja a čelenie 
proti kontrarevolúcii,“ píše sa 
v kronike, ktorá sa tak úplne 
postavila na stranu okupantov. 

Ako ďalej uvádza kronika, 
zakrátko sa vraj „zvlnená hla-
dina“ upokojila. „Dorozumenie 
vedúcich činiteľov mesta s ve-
liteľstvom maďarského vojska, 
ktoré častejšie prichádzalo do 
mesta, nadobudlo konkrétnu 
formu, nastal úplný pokoj 
a poriadok bol všade plne 
zaistený. Nakoľko spomenu-
té vojsko bolo umiestnené 
v horách mimo mesta, takže 
k praktickému styku obyvateľ-
stva s vojskom ani nedochá-
dzalo. Vojsko MĽR o krátky čas 
potom v dôsledkoch rokovaní 

čsl. vlády odtiahlo z našej vlas-
ti a mierový život pokračoval 
normálne až k úplnej konso-
lidácii na všetkých úsekoch 
v meste a i na jeho okolí,“ infor-
muje kronika. Ide o poslednú 
informáciu o invázii, ktorú nám 
naša mestská kronika ponúka. 

Invázia v skratke
Invázia vojsk Varšavskej 

zmluvy do Československa 
bola vojenský vpád vojsk 
piatich socialistických krajín 
Varšavskej zmluvy (Sovietsky 
zväz, Maďarsko, Poľsko, Bul-
harsko a NDR) na čele so So-
vietskym zväzom, ktorý zna-
menal nasledovnú 23-ročnú 
vojenskú okupáciu českoslo-
venského územia, zastavenie 
a zvrátenie prebiehajúcich 
demokratizačných reforiem 
a nastolenie takzvanej nor-
malizácie. Začiatok okupácie 
sa uskutočnil v noci z 20. na 
21. augusta 1968. Celková sila 
inváznych vojsk bola 27 divízií, 
čo predstavovalo vyše 500 
000 vojakov a asi 6 300 tankov, 
2 000 diel a 800 lietadiel. 

Okupácii predchádzal po-
kus o nastolenie „socializmu 
s ľudskou tvárou“, čo v praxi 
znamenalo snahu o demokra-
tizáciu komunistického sys-
tému. Od zvolenia Alexandra 
Dubčeka do funkcie 1. tajom-
níka ÚV KSČ v januári 1968 sa 
začali zreteľne presadzovať 
demokratizačné tendencie, 

ako odstránenie cenzúry, slo-
boda cestovania, povolenie 
činnosti nekomunistických 
spolkov, snahy o zrovnopráv-
nenie postavenia Slovákov 
v spoločnom štáte, zlepšenie 
situácie cirkví či pokračujúce 
rehabilitácie obetí režimu z 50. 
rokov. To sa nepáčilo čelným 
predstaviteľom Sovietskeho 
zväzu a bolo to dôvodom na 
začatie invázie. 

Vedenie Československa 
odmietlo ozbrojený odpor. 
Napriek tomu sa na mnohých 
miestach štátu spontánne 
postavili neozbrojení ľudia 
do cesty sovietskym tankom. 
Snažili sa ich zastaviť alebo 
aspoň spomaliť ich postup 
strhávaním orientačných ta-
búľ či názvov ulíc. Okupanti na 
niektorých miestach na tieto 
snahy reagovali streľbou do 
davu protestujúcich. Výsled-
kom boli obete na ľudských 
životoch. Podľa najnovších 
výskumov zahynulo počas 
týchto udalostí najmenej 108 
ľudí, z toho 37 na Slovensku, 
ďalšie stovky predstavovali 
ťažko ranených.

Peter Klimant

Zdroj: Kronika mesta Zla-
té Moravce, Ústav pamäti 
národa

21. august 1968 očami Kroniky mesta Zlaté Moravce
Zdroj: Ústav pamäti národa
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Veriaci si pripomenuli  dňa 26. júna 2024  pri slávení 
sv. omše v kláštornom Kostole  Kongregácie  Bratov Te-
šiteľov,  ktorý je zasvätený  Božskému  srdcu Ježišovmu  
(takzvaný Dolný kostol) 75 rokov od jeho posviacky. 

Slávnostnú svätú omšu  
celebroval  J.EX. Vilam Judák,  
nitriansky diecézny biskup. 
Koncelebrantami boli rehol-
níci z Mariánky, z nášho mesta 
a  kňazi  z farnosti a dekanátu 
Zlaté  Moravce. Slávnosť 
umocnil zborový spev, ktorý 
dirigoval  náš kaplán Jozef 
Hlavina, na organe sprevádzal  
Ivan Pinter mladší.

Kostol spravuje  Kongregácia  
Bratov  Tešiteľov  z Getsema-
ni (CCG). Stavba kostola bola   
povolená  dňa 9. 9. 1946 na 
ulici Hviezdoslavovej. Staveb-
ný náklad bol plánovaný  vo 
výške 3 500 000 Kčs. Úlohu 
postaviť stavbu dostala firma  
Bobor, stavebná účasť spoloč-
nosti v Nitre,  podľa projektu 
Ing. arch. Wilanda, spolupra-
coval  aj náš rodák arch. Juraj  
Bocian. Stavba kostola, ako 
jeden celok,  bola stavaná 
s  dvojkrídlovým  kláštorom. 
Na finančnú pomoc stavbe 
bola zrealizovaná aj  zbier-
ka. Kláštor s kostolom bol 

dostavaný  v roku 1950. Kostol 
je  vo svojom slohu jediný  na 
Slovensku. Jeho kapacita  je 
800  ľudí. Lavice sú vyrobené 
z červeného smreku, a tak isto 
aj  spovednice, podľa návrhu  
architekta Willanda. Vyrobené 
boli v stolárskej dielni v Topoľ-
čiankach. Okná sú farebné, 
leptané so striebrom.  Vidíme 
na  nich  vyobrazených pat-
rónov Kongregácie. Unikátne 
je vyriešené aj osvetlenie kos-
tola . Nad hlavným oltárom 
bol obraz v rozmeroch 6x4m, 
je to olejomaľba  s výjavom  
Kristus v  Getsemanskej  zá-
hrade,  s  anjelom  v pozadí 
spia  apoštoli, v kúte stoji 
Judáš. Oltárny obraz nama-
ľoval národný umelec Štefan 
Benko. Obraz stál 60 000 Kčs 
. Dnes je na bočnej stene. Or-
gan  vyhotovila  firma Rieger  
z Krnova,  aj s osadeným stál 
800 000  Kčs. Na kostolnej veži 
zvony neboli.  Boli dodané len 
nedávno. Celková  finančná  
hodnota  dokončeného 

kostola s kláštorom bola 14. 
miliónov Kčs. V kostole boli 
dva bočné oltáre so sochami 
sv. Jozefa s Ježiškom a Pannou 
Máriou.  Pri  dverách  vzadu 
je  jaskyňa s Lurdskou  Pan-
nou Máriou. Pred vchodom 
do chrámu  nás víta nápis - 
Omnia ad  consolationem   d 
cordis Jezu. Politická situácia 
sa zmenila,  preto posviacku  
kostola  vykonal    Páter   Marek   
Kolomam  Ondrejka počas sv. 
omše o 19. hodine dňa 26. 6. 
1949, lebo  z arcibiskupského 
vikariátu  z Trnavy  nik nepri-
šiel. 

Páter Ondrejka bol me-
novaný za  predstaveného 
kláštora - superiora a kaplána  
v Opatovciach  nad Žitavou 
(dnešné Žitavany), lebo kláštor 
vtedy ešte  nebol. Tešitelia sa 
kláštoru a kostolu dlho netešili, 
počas barbarskej  noci  z 13. 
na 14.   apríla 1950  predsta-
veného Ondrejku odviezli 
do Pezinka,  kde sústreďovali 
predstavených reholi. Kláštor 
bol  neskoršie skonfiškovaný.  
Našťastie nezíval  prázdnotou 
a nebol ani vyrabovaný,  bola 
tam zriadená detská  nemoc-
nica, krčné a nosné oddelenie  

a oddelenie  pre nedonesené 
deti, ktoré vykazovalo  najlep-
šie výsledky pre nedonosené 
deti  v rámci Slovenska .Aj po-
čas socializmu  nad vchodom 
do kláštora   na dverách  boli  
napísane  začiatočné písmena 
alfa a omega  (začiatok a ko-
niec). Kostol pripadol farnos-
ti. My, Moravčania si najviac  
spomíname na pátra Alfonzka, 
ktorý tu bol najdlhšie. Tešite-
lia sa do nášho mesta vrátili  
1.7.2001. 

Kongregácia Bratov  Teši-
teľov  bola založená  v roku  
1922, súhlas na jej založenie 
udelil pápež  Pius IX.. Zakla-
dateľom bol Jozef Litomiský 
- mladý český kňaz,  ktorý 
vypomáhal v duchovnej 
službe pri ranených vojakoch 
počas  1. svetovej vojny. 
Videl tú biedu umierajúcich 
vojakov nielen telesnú ale aj 
duchovnú. Rozhodol sa nie-
čo urobiť pre zomierajúcich.  
Založil spoločenstvo  bratov, 
ktorí budú zmierovať hriechy 
zomierajúcich a trpiacich.

 
 

 Marian  Tomajko

Slávnosť pri príležitosti 75. výročia posvätenia 
kostola
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V Mestskom múzeu v Zlatých Moravciach sa uskutoč-
nila posledná z jarných prednášok Ponitrianskeho mú-
zea v Nitre z cyklu Zlatomoravecké utorky venované 
významným momentom v dejinách mesta a regiónu 
Zlatých Moraviec. 

„Hrady, či už v rozprávkach, 
básňach románoch alebo fil-
moch, vyvolávajú v mnohých 
z nás romantické predstavy. 
Týčia sa nad krajinou a celé 
stáročia ukrývajú vo svojich 
útrobách dávno zabudnuté 
poklady ...“ 

Týmito slovami privítala 
18. júna 2024 v priestoroch 
zlatomoraveckého múzea 
historička Ponitrianskeho mú-
zea Katarína Beňová všetkých 
milovníkov histórie a autorku 
prednášky Stanislavu Blahovú 
predstavila v krátkom životo-
pise. V roku 1991 vyštudovala 
odbor pedagogika na PF UKF 
v Nitre s aprobáciou matema-
tika, biológia, chémia a arche-
ológiu na Katedre archeológie 
UKF v Nitre. V rokoch 1991 až 
2016 bola učiteľkou v Základ-
nej škole v Nitre Janíkovciach 
a neskôr v ZŠ Fatranská. V ro-
koch 2021–2024 absolvovala 
doktorandské štúdium na 
Katedre archeológie UKF 
v Nitre. V súčasnosti pracuje 
v Ponitrianskom múzeu v Nitre 
ako múzejný pedagóg. Spolu 
s manželom PhDr. Jozefom 
Blahom predsedom OZ 
LEUSTACH už 20 rokov orga-
nizujú na hrade Hrušov rekon-
štrukčné práce v spolupráci 
s archeológmi z PAMARCH 
s.r.o., Katedry archeológie UKF 
Nitra a  vzdelávacie aktivity pre 
deti a mládež pre záchranu 
jednej z našich najkrajších 
stredovekých pamiatok kultúr-
neho dedičstva Nitrianskeho 
kraja.    

Najstaršia písomná sprá va o hra-
de a jeho prvom majiteľovi Ma-
túšovi Čákovi Trenčianskom 

pochádza z roku 1316. 
Poslaním hradu bolo strážiť 
obchodnú cestu z centra Te-
kovskej stolice až po Ponitrie. 
Po jeho smrti obývali kráľov-
ský hrad postupne posádky 
viacerých panovníkov a 18 
šľachtických rodov. Dvakrát 
patril uhorskému palatínovi, 
raz ostrihomskému arcibisku-
povi, kráľovskému komorní-
kovi, chorvátsko-slavónskemu 
bánovi, bratislavskému župa-
novi a vodcovi posledného 
stavovského povstania proti 
Habsburgovcom atď.. Za vlády 
kráľa Žigmunda Luxemburské-
ho došlo sedemkrát k výmene 
pánov Hrušova. Koniec slávy 
Hrušovského hradu, ktorého 
poslednými vlastníkmi boli 
84 rokov Rákociovci, prinieslo 
protihabsburgské povstanie 
v roku 1708, kedy bol hrad 
úplne zničený vojskami cisár-
skeho generála Heistera. 

Poznatky o každodennom 
živote obyvateľov hradu Hru-
šov a jeho hradných pánoch 
sa   podarilo získať vďaka 
archeologickým výskumom, 
ktoré prebiehali od roku 
2013 a zo získaných nálezov 
na základe rôznych analýz 
a laboratórnych rozborov. 
Hrad ožíval krátko po svitaní, 
keď sa na jeho nádvorí zišiel 
personál. Služobníctvo v tom 
čase už pracovalo v kuchyni, 
pekárni, maštaliach či v ko-
váčskej dielni. Na pokyn kas-
telána sa odomykala hradná 
brána, spúšťal padací most 
a vytiahla ťažká závora. Po 
skončení všetkých dopolud-
ňajších prác sa už panstvo 
chystalo k obedu, na ktorý ho 

zvolával kuchár zatrúbením. 
V priľahlých miestnostiach 
kuchyne stolovali za jedným 
stolom šafár, polesný, pisár 
a veliteľ stráže a za druhým 
hlavný kuchár s pomocníkmi, 
čeľadníci, hradní drábi, kováč 
a pekár. 

Obyvatelia hradu si spestro-
vali jedálniček častým hodo-
vaním. Nahliadnuť do kuchy-
ne hradu a vytvoriť si obraz 
o stravovacích zvyklostiach 
v období konca stredoveku 
a novoveku sa dalo analy-
zovať z rôznych odpadkov 
z kuchyne. Konzumovalo sa 
veľké množstvo bravčového, 
hovädzieho, kozieho mäsa, hy-
diny a v menšej miere z lovnej 
zveriny. Často používané pivo 
a víno bolo na prídel, pretože 
s vodou bývali časté hygienic-
ké problémy. Vojenská posád-
ka s kastelánom najčastejšie 
stolovali na dlhých drevených 
doskách v blízkosti vstupnej 
brány do hradu. Na varenie 
sa používali kovové, väčšinou 
glazované hrnce, zavesené 
priamo nad ohniskom a pá-
rové misy na priamu prípravu 
pokrmov v peciach. Z arche-
ologických nálezov najväčšie 
zastúpenie mala kuchynská 
stolová keramika s bohatou 

výzdobou, ako sú krčahy, 
džbány, misky a pokrievky. 
Z brúsnych kameňov sa dalo 
získať množstvo poznatkov ich 
používania. Kuchynská kerami-
ka sa používala aj na skladova-
nie potravín, sušeného ovocia, 
obilnín, syrov či bryndze. 

Od 15. storočia sa na vy-
kurovanie hradu používali 
kachľové pece väčšinou iba 
v spoločenských miestnos-
tiach. K vzácnym nálezom 
hradu patrili mince, šperky, 
časti odevov a obuvi. Z nu-
mizmatiky zo 14. storočia 
sa nenašli žiadne mince, ale 
celkovo viac ako 100 razených 
v uhorských a zahraničných 
mincovniach a jeden žetón. 
Z výzbroje vojska sa našlo na 
hrade Hrušov tiež množstvo 
zaujímavých nálezov. 

 
Anton Kaiser

Zdroj: Stanislava Blahová, 
Život šľachty na hrade Hrušov - 
autorka prezentácie Stanislava 
Blahová, Zbierkový fond foto-
grafií, Združenie na záchranu 
stredovekého architektonického 
dedičstva nitrianskeho kraja OZ 
LEUSTACH  Martin Bóna, M. Ti-
hányiová, Hrad Hrušov – Nitra 
2008  

Život šľachty na hrade Hrušov

Stanislava Blahová
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V Dome kultúry a služieb v Topoľčiankach usporiadal 
FoTOP FOTOKLUB Topoľčianky v dňoch 1. - 3. mája 2024 
za spolupráce OÚ Topoľčianky a Kultúrneho osvetového 
strediska Nitra XV. ročník Medzinárodnej fotografickej 
výstavy s účasťou zahraničných autorov Roberta Vanči-
šina z Nórska a Verdona Tomajku z USA.

Na vernisáži XV. ročníka 
Medzinárodnej fotografickej 
výstavy privítal predseda 
fotoklubu Radimír Siklienka 
vzácnych hostí, riaditeľku 
KOS v Nitre Danielu Gundovú, 
starostu obce Topoľčianky 
Juraja Meska a zahraničného 
fotografa Róberta Vančišina 
pôsobiaceho v Nórsku. Svojou 
krásnou fotografickou tvorbou 
obohatil výstavu aj Verdon To-
majko, ktorý sa k návštevníkom 
prihovoril v závere vernisáže 
video hovorom z USA. 

XV. ročník Medzinárodnej 
fotografickej výstavy bol 
aj oslavou 15. výročia za-
loženia FoTOP FOTOKLUB 
Topoľčianky v roku 2023. 
Vo svojich príhovoroch popriali 
vzácni hostia fotografom veľa 
ďalších úspechov vo svojej 
umeleckej činnosti a riaditeľka 
KOS Daniela Gundová slávnost-
ne odovzdala Radimírovi Sik-
lienkovi Ďakovný list za 15 ro-
kov úspešného organizovania 
Medzinárodnej fotografickej 
výstavy a propagáciu fotogra-
fického umenia. Fotoklub má 
v súčasnosti viac ako 20 členov 
z Topoľčianok a okolia vo veku 
od 12 až po 84 rokov. Počas 
svojej existencie sa zaradil 
medzi renomované slovenské 
fotokluby s  usporiadaním 14 
ročníkov medzinárodných fo-
tografických výstav s priateľmi 
z Ukrajiny, Českej republiky či 
USA, množstvom fotografic-
kých workshopov, stretnutí, 
svojou tvorbou sa prezen-
tovali na výstavách doma 

a v zahraničí. Zúčastňoval sa 
fotosalónov pod patronátom 
FIAP po celom svete, získal 
mnohé ocenenia aj na ama-
térskych AMFO súťažiach. 

V tomto roku získal fo-
toklub jeden z najväčších 
úspechov, spomedzi 20 
fotoklubov 1.  miesto na 
významnej súťaži fotogra-
fov z Českej a Slovenskej 
republiky Tatranský mapo-
vý okruh 2023. V uplynulom 
roku členovia absolvovali via-
cero spoločenských stretnutí, 
zorganizovali fotografický 
workshop na tému Makrofo-
tografia, zdokumentovali akcie 
Kultúrneho leta v Topoľčian-
kach, zúčastnili sa mnohých 
súťaží a kolektívnych fotogra-
fických výstav, z toho dvoch 
medzinárodných v českých 
Litoměřiciach a v Užhorode na 
Ukrajine. Na jeseň uskutočnili 
víkendový výjazd do Malej 
Fatry a v mesiaci december po-
kračovali v tradícii prezentácie 
tvorby na Mikulášskom FoTOP 
- večere. V Topoľčiankach po-
kračovali autorskými výstavami 
Peter Mihálik, Pavol Čepček, 
Miroslav Borkovič a v závere 
roka usporiadali spoločnú 
členskú výstavu fotoklubu. 
Ďalším úspechom fotoklubu 
bola účasť fotografie Miroslava 
Mihálika vo finále fotosúťaže 
SĽUK pod názvom - Aj vy ste 
dedičstvo. Pavol Čepček získal 
1. miesto za fotografie - Choď 
a foť a Cewe Cestuj s nami 
a bronzovú medailu na SFF 
Salóne tvorivej fotografie.

V roku 2024 v najprestíž-
nejšej slovenskej súťaži 
fotografického umenia na 
Slovensku v regionálnom 
kole AMFO v Nitre získali 
ocenenia: Tatiana Orolínová 
a Miroslav Borkovič. Súťaže sa 
zúčastnili aj ďalší členovia fo-
toklubu, Pavel Kováč, Miroslava 
Kurkinová, Miroslav Mihálik, 
Pavol Ľahký a Šimon Ivanovič. 
Vyvrcholením fotografickej 
tvorby FoTOP bývajú každý 
rok aj medzinárodné výstavy. 
Tohto roku sa jej vzácnymi 
hosťami stali Verdon Tomajko 
a Róbert Vančišin a 16 do-
mácich fotografov: Miroslav 
Borkovič, Miloš Brandt, Pavol 
Čepček, CulosBlancos - Alica 
Barutiaková a Milan Polák, Sofia 
Gašparíková, Monika Gduľová, 
Šimon Ivanovič, Pavel Kováč, 
Miroslava Kurkinová, Miroslava 
Levická, Miroslav Mihálik, Táňa 
Orolínová, Jozef Pažitný, Ondrej 
Sládek a Juraj Valkovič.

Verdon Tomajko sa na-
rodil v Spišskej Novej Vsi. 
Žije už viac ako 10 rokov 
v USA na úpätí Skalistých 
hôr v Colorade, kde sa 
nachádza viac ako 60 štítov 
vyšších ako 4000 m, rozsiahle 
pláne, púšte, divoké rieky 
s vynikajúcimi možnosťami 
neopakovateľných zážitkov 
a publikovania prírodných krás. 
Navštívil viac ako 30 krajín a zís-
kal za svoju tvorbu množstvo   
významných ocenení. Jeho 

fotografie sú vystavené v štát-
nych a národných parkoch 
USA, galé riách a v prestížnom 
Smithsonian National Museum 
of Natural History vo Washin-
gtone.  K fotografovaniu sa 
dostal ako aktívny horolezec 
v snahe dokumentovať a pro-
pagovať športové výkony 
horolezeckých výprav. Od 
detstva mal blízky vzťah k prí-
rode a neďalekým prírodným 
krásam Slovenského raja. Ako 
horolezec precestoval USA od 
Aljašky až po Floridu. Róbert 
Vančišin, rodák zo Žiaru nad 
Hronom, odišiel pracovať naj-
skôr do Českej republiky, neskôr 
Nemecka, Francúzska a nako-
niec Nórska, kde sa uplatnil ako 
programátor a administrátor 
PDMS/E3D. V Nórsku sa foto-
grafovaním rozhodol zdoku-
mentovať svoj pobyt v tejto 
fotogenickej krajine. 

Za podporu realizácie vý-
stavy patrí poďakovanie obci 
Topoľčianky, Nitrianskemu sa-
mosprávnemu kraju, Krajskému 
osvetovému stredisku v Nitre, 
Vinárskym závodom Topoľčian-
ky, Pizzérii u Majka Topoľčianky, 
END a spol. s.r.o., Topoľčianky 
a ďalším, ktorí prispeli k úspeš-
nému priebehu výstavy. 

Anton Kaiser

Zdroj: XV. ročník Medzinárod-
nej fotografickej výstavy - Ing. 
Radimír Siklienka, PhD., EFIAP/b, 
AZSF 

Jubilejný XV. ročník Medzinárodnej fotografickej 
výstavy 
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Dňa 29. júna 2024 sa uskutočnila  slávnostná členská 
schôdza pri príležitosti 40.výročia založenia CN ANEPS 
v Zlatých Moravciach.

Na schôdzi sme privítali 
pána primátora mesta Zlaté 
Moravce pána PaedDr. Dušana 
Husára a prezidentku ANEPS 
Mgr. J.Filipovú zo ZA. Predseda 
CN ANEPS Peter Frajka prečítal 
správu o histórii CN ANEPS. Dňa 
23.júna 1984 sa konala členská 
schôdza, na ktorej bola založe-
ná nová Základná organizácia 
sluchovo postihnutých – Zväz 
Invalidov, prvý predseda bol 
Zdenek Ivan. Získali sme našu 
klubovňu v Klube dôchodcov 
na Námestí osloboditeľov č.6. 
Naša klubovňa bola malá, bol 
v nej nedostatok sociálnych za-
riadení – bola bez vody, toaliet 
aj bez kúrenia. Členovia boli 
však vďační, že získali priestory 
- klubovňu. Na hospodárenie 
nemali peniaze, museli zbierať 
papiere a železo, aby získali 
nejaké peniaze.

V roku 1985 sme hrali prvé 
športové podujatie v priateľ-
skom futbalovom súboji na 
štadióne Calexu. Výber Zlaté 
Moravce – Bratislava – skon-
čil  výsledkom 1:3,

V roku 1986 naši členovia do-
siahli veľké úspechy v atletike, 
minifutbale ,v šachu a v turis-
tike. Najmä v minifutbale sa 

striedali sa úspech aj neúspech.
Najdlhšiu cestu sme absolvo-

vali na turnaj v Plzni, kde čle-
novia dosiahli pekné 3. miesto 
z 8 tímov.

Po piatich rokoch existencie  
organizácie boli naše priestory 
stále bez toaliet a pitnej vody.

Dňa 15. apríla 1989 sa pri príle-
žitosti osláv 5. výročia uskutočnil 
v Zlatých Moravciach minifut-
balový turnaj v telocvični Calex. 
Prišlo 8 tímov, naši skončili na 
2.mieste. Večer sa konal v Zá-
vodnom klube CALEX spolo-
čenský večierok s tombolou.

Členovia organizáciesa zú-
častňovali rôznych brigád. Po 
jednej z nich nám rekreačné 
stredisko Calex v Čaradiciach 
darovalo odmenu, poskytlo 
nám autobus na zájazd, vďaka 
tomu sme sa mohli  14.októbra 
1989  zúčastniť osláv Medziná-
rodného dňa nepočujúcich 
v Spišskej Novej Vsi. 

V septembri 1992 sme získali 
nové priestory na ulici 1.mája 
v Klube dôchodcov. Tejto klu-
bovni sa tešíme, lebo je tu pitná 
voda, teplo, toalety .Veľmi za to 
ďakujeme Mestskému úradu.

V roku 1994 sme mali už 
39 členov, ale nemali sme 

tlmočníka na posunkovú reč.
Počas Medzinárodného dňa 

nepočujúcich sa konala 2001 
súťaž MISS nepočujúca Slo-
venska v Senici - naša členka 
J.Tomčíková získala II.vicemiss 
-3.miesto.

 Dňa 7.10.2006 vznikla nová 
ANEPS.

Každý rok sa konáva výročná 
schôdza, zúčastňujeme sa 
rôznych športových aktivít, 
realizujeme oslavy životných 
jubileí, sociálne rehabilitačný 
kurz, uskutočňujeme Mikuláš-
ske posedenie, turistiku a iné 
spoločenské podujatia.

V roku 2017 a 2018 Mesto 
Zlaté Moravce ocenilo naj-
úspešnejších športovcov. Za 
Zlaté Moravce boli ocenení 
traja zdravotne znevýhodnení: 
šachista Peter Frajka a v hre 
šípky na terč p.Lukáč a p.Kruška.

K dlhoročným  funkcionárom 
patria: Galovičová, Mareček, Val-
kovičová, Benková,Švantnerová 
a Frajka. Prvým predsedom bol 
Zdenek Ivan  5,5 roka; neskôr 
Kamila Galovičová -19 rokov; 
Ladislav Lukáč - 5 rokov;v sú-
časnosti vykonáva predsedu 
Peter Frajka - 9,5 roka.

Ďalší dlhoročný funkcionár 
a pokladník bol Jaroslav Mare-
ček neuveriteľných, rekordných 
40 rokov.

Na záver chcem poďakovať 

Mestskému úradu v Zlatých 
Moravciach a pánovi primáto-
rovi mesta PaedDr. Dušanovi 
Husárovi, za podporu fondu 
na  nákup darčekov a občer-
stvenia na oslavy 40. výročia. 
Ďakujeme! A ďakujem aj ob-
chodnému domu Tesco za 
sponzorský dar - za sladkosti 
a nápoje.

Najvýznamnejšie 
osobnosti 
nepočujúcich
Šport: Milan Galovič – fut-

balista, bývalý reprezentant 
nepočujúcich za ČSSR.  Ďalej 
nasleduje jeho syn Róbert 
Galovič, tiež slávny futbalista, 
ktorý reprezentoval nepoču-
júcich ČSFR a SVK. Peter Frajka 
je stále aktívny šachista a sú-
časný reprezentant Slovenska. 
Ďalší člen Vladimír Tomčík 
reprezentoval Slovensko na 
Majstrovstvách Európy ne-
počujúcich v kolkoch.

V oblasti kultúry naša bý-
valá členka Janka Tomčíková 
súťažila ma MISS nepočujúca 
v Senici  v roku 2001 a získala 
titul II.vicemiss – 3. miesto.

 
 

Peter Frajka, 
predseda CN ANEPS 

Zlaté Moravce

Centrum nepočujúcich oslávilo 40. výročie založenia
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Dňa 15.augusta sme si pripomenuli 210. výročie naro-
denia  nášho   rodáka  Štefana Lipovníckého, biskupa 
Oradei Veľký Varadín, Rumunsko. 

My, farníci Zlatých Moraviec 
nezabúdame na rodákov. Aj 
keď už uplynuli stáročia, od 
doby v ktorej žili a pracovali 
na spáse duše kresťanov 
a vykonávali významné úrady 
v cirkvi. U nás v Zlatých Morav-
ciach to boli viacerí významní 
muži, a preto sa snažíme na 
nich nezabudnúť. Medzi nich 
patrí aj Štefan Lipovnícký, náš 
rodák, biskup vo Veľkom Vará-
díne - Oradea. Ešte dodnes je 
po jeho rodine dôkaz - dom 
Lipovníckých, kde bola 1. 
januára 1875 presťahovaná 
župná nemocnica z Chyzero-
viec (dnes mestská časť), ktorá 
bola založená v roku 1863 
a do ktorej v roku 1865 prišli 
zo Švajčiarska Milosrdné ses-
try sv. Kríža, ktoré tu pracovali 
ako ošetrovateľky chorých. Po 
presťahovaní do centra mesta 
tu pôsobili do 13.7.1960. Po-
stupne sa vybudovali ďalšie 
pavilóny, Zlatomoravecká 
nemocnica mala štatút župnej 
nemocnice, a potom krajskej 
nemocnice. Mala 333 postelí 
a pracovalo tu 57 lekárov. 
Milosrdné sestry po dobu 10 
rokov navštevovala ich gene-
rálna predstavená blahosla-
vená Mária Terézia Schereová. 
Svätá omša za biskupa Šte-
fana Lipovníckého sa konala 
v nedeľu 18. augusta 2024 vo 
farskom Chráme sv. Michala 
Archanjela. Celebroval Jozef 
Hlavina, kaplán našej farnosti. 

Život Stefana 
Lipovníckého
Štefan sa narodil 15. augusta 

1814 v Zlatých Moravciach. 
Jeho otec Imrich  bol slúžny 
v Tekovskej  stolici, dnes je 
to na porovnanie  prednosta 

okresného úradu. Po ukon-
čení gymnázia študoval na 
Právnickej  akadémii v Rábe, 
teológiu ukončil v Trnave. 
V roku 1837 bol vysvätený  
za kňaza. Začal pôsobiť 
ako kaplán v Dvoroch  nad 
Žitavou. V roku 1841 sa stal 
arcibiskupským archivárom 
na vikariáte v Trnave. V roku 
1846 bol farárom  v Komárne 
a arcidiakonom. V roku 1847 
ho vymenovali za titulárneho 
opáta v Hronskom Beňadi-
ku. Počas  revolúcie 1848, 
keď rakúske vojská obliehali 

pevnosť v Komárne obsade-
nú povstalcami, pridal sa  na 
stranu revolucionárov, za čo 
bol odsúdený na smrť. Väznili 
ho v Kufsteine, Bratislave  a vo 
Veľkom Varadíne. Vo väzení  
bol 7 rokov. V roku 1853 bol 
amnestovaný. Arcibiskup Ján  
Scitovský, kardinál a uhorský  
primas (pôvodom Slovák, 
podporoval Bernolákovcov) 
ho vymenoval za arcibiskup-
ského knihovníka. V roku1856 
ho vymenovali za farára 
v Ostrihome. V roku 1860 za 
farára v Nových Zámkoch,1863    
znovu za farára v Ostrihome 
a kanonika. V toku 1866 bol 
vymenovaný  za miestodrži-
teľského  radcu  a titulárneho 

biskupa arbejského. V roku 
1868 bol  intronizovaný  za 
biskupa v Oradei -Veľký Vara-
dín, ako Štefan III. Zúčastnil sa  
Prvého  vatikánskeho koncilu. 
V roku 1872 sa stal pápež-
ským komorníkom a tajným 
radcom - rímskym grófom 
a vyznamenali ho Veľkokrížom 
jeruzalemského Rádu svätého 
hrobu a Rádom železnej  ko-
runy  I. triedy. Bol aj nositeľom 
malého kríža  Rádu sv. Štefana.  
Taktiež aj publikoval.  Zomrel  
12. augusta  1886, pochova-
ný je v katedrále  vo Veľkom 
Varadíne. 

 
Marian Tomajko 

Spomienka na nášho rodáka Štefana  Lipovníckého



Strana 18 ŠKOLY August, September 2024

V živote sa stretávame 
s mnohými ľuďmi, ktorí v nás 
zanechajú krásnu emóciu 
a na stretnutie s nimi určite 
nikdy nezabudneme. Ani naši 
šiestaci určite nezabudnú na 
moment, keď sa v ich triede 
objavili dvaja úžasní ľudia. 
Pozná ich celý svet a my sme 
mali tú jedinečnú možnosť 
spoznať ich tiež. Prišli nás 
totiž do školy pozrieť Lenka 
Poláčková a jej manžel Ján 
Poláček. Lenka, ako iste všet-
ci viete, je prvá Slovenka, 
ktorá vyšla na najvyššiu horu 
sveta Mt. Everest bez kyslí-
ka. Táto skvelá horolezkyňa 
a ultratrailová bežkyňa usku-
točnila svoj “summit” 21.mája 
2024 v sprievode manžela 
Jána a šerpu Prakasha.

My sme s našimi šiestakmi 
ich zaujímavú cestu do Hi-
malájí sledovali. Cez instag-
ram som s Lenkou a Jánom 
komunikovala, posielala im 
pozdravy a otázky od detí. 
Bolo skutočne milé, že s nami 
z takej diaľky komunikovali 
a deckám posielali rôzne 

odkazy. So záujmom sme 
sledovali ako sa im darí po-
stupovať z Everest Base Camp 
až na vrchol. Expedícii Lenky 
a Jána sme venovali hodiny 
geografie a spoznávali tak Hi-
maláje a Mt. Everest. Rozprá-
vali sme sa o podmienkach 
v EBC, o výškových táboroch, 
o šerpoch a o expedíciách 
v Himalájach. Žiaci o výstu-
pe Lenky na „strechu sveta“ 
urobili aj krásne projekty s ich 
fotkami.

Neskutočne milo ma preto 
prekvapilo, keď mi Lenka 
napísala, že by chceli prísť 
pozrieť s Jánom šiestakov 
na záver školského roka. Ako 
často sa stretnete s človekom, 
ktorý zdolal Mt. Everest? Bola 
som dojatá. A dojatí boli aj 
naši žiaci, keď do triedy vo-
šli Lenka s Jánom. Obaja sú 
úžasní, príjemní a skromní 
ľudia. Rozhovor s Lenkou 
ma utvrdil v tom, že je to 
skutočne výnimočná žena. 
Je iba 10 žien na svete, ktoré 
zdolali Everest bez kyslíka. Jej 
príhovor k deťom v triede bol 

krásny, plný úžasných myš-
lienok o vzájomnom podpo-
rovaní sa a o plnení svojich 
snov. Pevne verím, že si z nich 
naše deti zobrali príklad…
príklad odvahy, podpory, 

snívania a viery v seba.
Veľmi pekne ďakujeme 

Lenke a Jánovi Poláčkovcom 
za ich návštevu v našej škole.

PaedDr. Hana Verešpejová

Stretnutie šiestakov ZŠ Mojmírova s Lenkou  
Poláčkovou, ktorá zdolala Mt. Everest
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Žiačka Základnej školy 
sv. Don Bosca, Petra Černá, 
dosiahla krásny úspech, keď 
nielen svoju školu a naše 
mesto, ale aj celý Nitriansky 
kraj reprezentovala v celo-
slovenskom  kole 32. ročníka 
speváckej súťaže detí a mlá-
deže v interpretácii slovenskej 
ľudovej piesne Slávik Sloven-
ska 2024 pod záštitou Petra 
Dvorského. Úspešne prešla 
okresným aj krajským kolom, 
a tak sa mohla 27. júna pred-
staviť aj na javisku Koncertnej 
siene Slovenského rozhlasu 
v Bratislave.

Spomedzi viac ako 20 000 
mladých spevákov a spevá-
čok, ktorí sa zúčastnili škol-
ských kôl v troch kategóriách, 
sa iba najlepších 24 prebojo-
valo až do národného finále, 

pričom každý z nich si odnáša 
titul „Laureát Slávika Sloven-
ska 2024“. Rovnaký úspech 
dosiahla Petra aj v jubilejnom 
30.ročníku súťaže v roku 2022 
a zopakovať ho, je o to cen-
nejšie.

Petra svoj talent a lásku 
k folklóru rozvíja už od svojich 
troch rokov, s veľkou podpo-
rou svojej mamky Kristíny, 
ktorá roky hrala v Ľudovej 
hudbe Struna na harmonike, 
a tak svoju talentovanú dcéru 
podporuje a hudobne sprevá-
dza. Petra je aj členkou folklór-
neho súboru Zlatňanka, vďaka 
čomu mala možnosť zúčastniť 
sa tento rok aj ďalšej celoštát-
nej postupovej súťaže a pre-
hliadky hudobného folklóru 
detí a dospelých pod názvom 
Vidiečanova Habovka, kde si 

v kategórii sólisti speváci, spe-
váčky vybojovala zlaté pásmo.

Petre srdečne blahoželá-
me a prajeme veľa ďalších 

úspechov a radosti zo spevu.

Ing. Marta Lazúrová,
riaditeľka školy

ZŠ sv. Don Bosca má vo svojich radoch úspešnú 
speváčku

Na začiatku bol jeden sen. 
Tým snom boli hrnčiarske 
kruhy. Prečo? Lebo našu ško-
lu navštevuje veľa šikovných 
žiakov, ktorí majú radi umenie 
a nie je im ľahostajná ani naša 
história. Preto sme ich chceli 

naučiť aj remeslu našich pred-
kov – hrnčiarstvu. Chýbalo 
nám však potrebné vybavenie. 
Vedeli sme, že pre deti by to 
bol silný emotívny zážitok, kto-
rý by bol súčasťou arteterapie, 
teda terapie umením. 

Arteterapia hlinou umožňu-
je deťom ľahšie porozumieť 
sebe i druhým. Prostred-
níctvom práce s plastickým 
materiálom sa tiež žiaci učia 
vyjadriť vlastný obraz o svete 
či ľudských vzťahoch. Zároveň 
sa pri tejto činnosti učia vyjad-
rovať aj vlastné pocity. 

Sen sa stal v novembri 2023 
skutočnosťou. Využili sme 
výzvu na podanie projektu. 
Na základe žiadosti, ktorú sme 
predložili, bola myšlienka prá-
ce s hlinou a hrnčiarskych kru-
hov schválená. Tento projekt 
sa uskutočnil vďaka finančnej 
podpore Nadácie SPP. Postup-
ne sme mohli začať realizovať 
naše plány. 

Poznáme našich žiakov a ve-
deli sme, že budú nadšení, keď 
sa dozvedia, čo ich čaká na 
hodinách výtvarnej výchovy 

a počas výtvarného krúžku. 
Nemýlili sme sa. Ich radosť 
bola veľká. V momente, ako 
nám priniesli kruhy s hlinou 
do školy, nevedeli sa dočkať, 
kedy si všetko vyskúšajú. 

Postupné oboznámenie sa 
s hlinou bolo pre žiakov ob-
rovským zážitkom. Samotný 
moment zapojenia kruhov 
a možnosť vyskúšať si, ako sa 
na nich pracuje a čo všetko 
dokáže človek vytvoriť vlast-
nými rukami, bol pre deti ne-
opísateľný zážitok. Ako to naši 
žiaci prežívali, to najlepšie vy-
stihnú fotografie s úsmevom 
na tvári a radosťou v očiach. 

Milá Nadácia SPP, ĎAKUJE-
ME!

  
  

PaedDr. Marianna Hajková,
PaedDr. Katarína Šustáková

ZŠ Pribinova: Ako sa sen stal skutočnosťou
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Navigátor Marek Sýkora pochádzajúci z obce Velčice 
sa zúčastnil súťažne svetoznámych pretekov Rally Dakar 
celkovo šesťkrát. V rozhovore nám prezradil viaceré za-
ujímavosti z jeho pretekárskeho života. 

Aká bola tvoja 
cesta na preteky 
Rally Dakar?
Dakar je najvyšší level, aký sa 

dá dosiahnuť. Ak to zoberiem 
od začiatku, tak ja si pamätám, 
keď som sa ešte ako malé die-
ťa hral, že idem Paríž – Dakar. 
Takže naozaj, je to súťaž, do 
ktorej sa každý milovník toh-
to športu chce dostať hádam 
od detstva. U mňa to bolo to 
isté. Prvýkrát sa mi to podari-
lo v roku 2016, keď som bol 
prvýkrát na Dakare. Bol som 
tam v úlohe navigátora ešte 
s kamiónom. Bolo to v Južnej 
Amerike, Argentína – Bolívia. 
Podarilo sa nám prísť do cieľa, 
čo sa nie každému na prvýkrát 
podarí, takže to už bola taká 
výhra pre mňa. Odfajkol som 
si tým môj detský sen. 

Aká je úloha 
navigátora na Dakare?
Úloha navigátora je dostať 

sa z bodu A do bodu B. To 
šofér sám nevie spraviť. Riešiť 
všetky tie situácie na Dakare, 
nie je jednoduché. Keď sa 
zakopeš, keď sa niečo pokazí. 
Len vymeniť koleso na takom 
kamióne dá človeku poriadne 
zabrať. A aj to je úloha navi-
gátora – vymeniť koleso. No 
a v tej vysokej nadmorskej 
výške je to veľmi náročné. 

Ako dlho trvá príprava 
navigátora na tieto 
preteky?
Tam príprava nie je žiadna. 

Nemám nejako možnosť si 
pred pretekmi naštudovať 

trasu. V podstate tesne pred 
štartom dostaneme takú 
knihu, v ktorej je popis trate, 
po ktorej ideme. Čiže na to 
sa nedá nijako špeciálne pri-
praviť. 

Aký najväčší úspech 
si na Dakare 
dosiahol?
Na Dakare sme najlepšie 

skončili v absolútnom po-
radí v autách na 16. mieste. 
Konkurencia pritom býva 
okolo 80 – 90 tímov. Je to 
pre mňa nádherný úspech. 
Keď sa ma niekto opýta, či 
by som nechcel vyhrať Dakar, 
tak poviem, samozrejme, že 
áno. Ale pri tých všetkých 
podmienkach, čo sú  tam, tie 
silné tímy a podobne, to aby 
sme vyhrali, to by musela taká 
veľká motyka vystreliť. Nie je 
to nemožné, ale je to veľmi 
náročné. Takže to 16. miesto 
je naozaj pekný úspech. 

S akými autami 
jazdíte?
My si tie autá vyrábame 

sami. Je to vlastne Ford, ale je 
to naša výroba. Zo sériového 
auta je spravený otlačok, pod-
ľa ktorého sa spraví karoséria, 
ale všetko ostatné sú špeciál-
ne veci na zákazku alebo také, 
ktoré si vyrábame my sami. 
Používame samozrejme via-
cero áut. Lietame po celom 
svete, čiže jedno auto je v Eu-
rópe, druhé v Saudskej Arábii 
a tretie niekde inde. Prevoz 
jedného auta hore dole by 
bol veľmi náročný. 

Ako vyzerá tvoj 
tréning pred pretekmi?
Doma na záhrade (smiech). 

To sa nedá natrénovať. To sú 
dlhoročné skúsenosti. Ako si 
ich človek sám vybuduje, tak 
má. 

Koľkokrát si bol na 
Dakare?
Šesťkrát. 

Pamätáš si na svoj 
prvý Dakar? Aký to 
bol pocit? 
To sa nedá opísať. Bolo to 

nádherné. Tá Argentína bola 
ešte v tom neskutočná, že 
tých ľudí na štarte boli milió-
ny. To bolo neskutočné. Veľmi 
silný zážitok. Oni dokonca le-
movali trať. Ja som bol z toho 
úplne v šoku. Nevidel som 
toľko ľudí pokope ešte nikdy 
predtým. 

Čítal som v jednom 
článku o tebe, že na 
súťaž si si so sebou 
zobral vikingský 
kompas.
Áno. To som dostal taký 

amulet od priateľky. Je to re-
tiazka s príveskom - vikingský 
kompas, aby mi to prinieslo 
šťastie. Čo aj určite prinieslo. 
Ale teda nie je to žiadne špe-
ciálne zariadenie na určenie 
smeru trasy (smiech).

Nejazdíš len Dakar. 
Viem o tebe, že si 
majster sveta. 
Majster sveta čoho?
V rámci seriálu FIA World 

Cup for Cross Country Bajas 
2022. To je séria pretekov po 
celom svete, kde sa vám na 
konci sčítajú body a podľa 
toho je víťaz. To som bol tiež 

Navigátor Marek Sýkora: Z mojej prvej účasti na 
pretekoch Rally Dakar som bol v šoku

(pokračovanie na str. 21)
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ako navigátor. Ide o preteky 
podobné Rally Dakar. Posádky 
využívajú upravené púštne 
špeciály s cieľom pokoriť sta-
novenú trať za čo najkratší čas.

Tvoj dlhoročný šofér 
je Miroslav Zapletal. 
Ako ste sa dali dokopy?
Poznáme sa dlhé roky, ale 

on vždy mal nejakých svojich 
navigátorov. Dokopy sme sa 
súťažne vlastne dali až v roku 

2016 na Dakare. Odvtedy 
spolu jazdíme. Fungovalo to 
vtedy, funguje to dnes. Sadli 
sme si ako ľudia a sme kamoši 
aj v súkromí. 

Aké máš vízie do 
budúcna? Dá sa ešte 
niečo dosiahnuť 
v tomto športe?
V tomto športe nie je nič viac 

ako Dakar. Čiže moje najväčšie 
prianie je samozrejme vyhrať 
Dakar. Najbližšie je Dakar 

v januári. Ale poteší aj nejaké 
vyššie miesto ako 16-te. 

Čo robíš vo svojom 
voľnom čase?
Som doma vo Velčiciach, 

okolo domu je vždy veľa ro-
boty. A  robotu si človek vždy 
nájde. Čiže to je také moje 
hobby – okolo záhrady behať. 

Kompletný rozhovor 
s Marekom Sýkorom 
nájdete vo forme 

podcastu na zlatemo-
ravce.info

 
Peter Klimant

Navigátor Marek Sýkora: Z mojej prvej účasti na pretekoch Rally Dakar som bol v šoku

Trojdňový Beach volleyball turnaj sa uskutočnil v prvý 
augustový víkend, 2. - 4. augusta 2024. Hralo sa na ih-
riskách pri kúpalisku Zlaté Moravce.  

V piatok sa hral študentský 
mixový turnaj. Zúčastnilo sa 
ho 19 tímov zo Zlatých Mo-
raviec, z Levíc, Vrábel a Kom-
jatíc. „Študentský turnaj bol 
pripravený v spolupráci s FS 
Tribeč. Dievčatá si priniesli 
stužky do vlasov a chlapci klo-
búky. Prepojili sme tak šport 
a lásku k tradíciám. Okrem 
volejbalu sa súťažilo aj o špe-
ciálne ceny od sponzorov. 
Pripravená bola aj afterparty,“ 

vyjadrila sa organizátorka tur-
naja Nikoleta Laurincová. 

Študenti sa v piatok museli 
okrem súperov popasovať 
aj s nepriaznivým daždivým 
počasím. V sobotu bolo na-
opak veterno, udržať loptu 
pod kontrolou bolo podľa 
organizátorov veľmi náročné. 
V sobotu sa hralo v dvoch 
kategóriach - ŽENY (8 tímov) 
a MUŽI (8 tímov). V nedeľu 
sa hralo v kategórii MIX (16 

tímov) - západné a stredné 
Slovensko. 

Hráči mohli hrať aj viacero 
dní v rôznych kategóriách. 
„Neuveriteľný výsledok do-
siahol Maťo Záhumenský, 
ktorý zvíťazil dva dni po 
sebe a dokonca absolvoval 
afterparty a bavil sa oba dni 
aj s tehotnou snúbenicou. 
Klobúk dole. Toto je to krás-
ne na turnaji, že prídu rodiny 
s deťmi a všetci si vychutná-
vajú atmosféru spolu. Nie je 
to len turnaj, ale budovanie 
komunity. Úroveň tímov bola 
tento rok opäť veľmi dobrá. 
Aj napriek tomu, že sa medzi 
sebou poznáme a vieme aj 
svoje kvality, bolo náročné 
tipovať víťazov,“ povedala 
Laurincová. Turnaj bol reali-
zovaný s finančnou podporou 
mesta Zlaté Moravce. 

Výsledky: 
Piatok 2.8.2024, Štu-

dentský MIX (19 tímov): 
1.  Erika Pacherová – Dominik 
Herda; 2. Emka Juhásová – Dá-
vid Jurík; 3.  Zuzka Szabóová 
– Tomi Jurík. 

Sobota 3.8.2024, ŽENY (8 
tímov): 1. Didka Margetiaková 
– Linda Margetiaková; 2. Simi 
Jonášová – Katka Matyushen-
ková; 3. Tinka Lehocká – Letka 
Laurincová. MUŽI (8 tímov): 
1. Maťo Záhumenský – Peťo 
Žiaček; 2. Kuko Kurek – Branči 
Kramár; 3. Laco Capalaj – Ľub-
ko Ďuriška. 

Nedeľa 4.8.2024, MIX (16 
tímov): 1. Zuzka Gecíková – 
Maťo Záhumenský; 2 Jasmi 
Pavlíková – Luky Lanča, 3. Simi 
Jonášová – Laci Capalaj.

Peter Klimant

V Zlatých Moravciach sa tri dni hral plážový volejbal 

(pokračovanie zo str. 20)
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Mesto Zlaté Moravce v súlade 
so zákonom SNR č. 138/1991 Zb. 
o majetku obcí v znení neskor-
ších predpisov a podľa Zásad 
hospodárenia a nakladania 
s majetkom Mesta Zlaté Morav-
ce SM_005/2023, účinných od 
14.12.2023 vyhlasuje ponuku na 
prenájom nasledovných neby-
tových priestorov a pozemkov 
vo vlastníctve mesta formou 
priameho prenájmu: 
n nebytový priestor o výmere 

52,72 m2, nachádzajúci sa v ne-
hnuteľnosti – stavbe súpisné 
číslo 2392 (nízka administratív-
na budova) vo dvore Župného 
domu na Župnej ulici v Zlatých 
Moravciach, postavenej na po-
zemku – parcele KN registra „C“, 
č. parcely 658/9 (druh pozemku: 
zastavané plochy a nádvoria), 
zapísanej na LV č. 3453 pre ka-
tastrálne územie Zlaté Moravce, 
účel prenajímaných nebytových 
priestorov – kancelárske priesto-
ry, skladové priestory, výrobné 
priestory, služby, maloobchod.
n nebytový priestor o výmere 

22,20 m2 (nebytový priestor č. 
312 o výmere 17,50 m2 a ostatné 
nebytové plochy o výmere 4,70 
m2), nachádzajúci sa na 3. po-
schodí v nehnuteľnosti – stavby 
súpisné číslo 1330 (Administra-
tívna budova), nachádzajúcej 
sa na Ul. Hviezdoslavova č. 183 
v Zlatých Moravciach, postave-
nej na pozemku – parcele KN 
registra „C“, č. parcely 1129/2 
(druh pozemku: zastavené plo-
chy a nádvoria), zapísanej na LV 
č. 3453 pre katastrálne územie 
Zlaté Moravce, účel prenajíma-
ných nebytových priestorov – 
kancelárske priestory, priestory 
na nepodnikateľské účely pre 
neziskové organizácie, občian-
ske združenia, nadácie
n nebytové priestory o celko-

vej výmere 119,69 m2 (nebytový 

priestor č. 010 o výmere 110,62 
m2 a ostatné nebytové plochy 
o výmere 9,07 m2), nachádza-
júce sa na prízemí nehnuteľ-
nosti – stavby súpisné číslo 
1330 (Administratívna budo-
va), nachádzajúcej sa na Ul. 
Hviezdoslavova č. 183 v Zlatých 
Moravciach, postavenej na po-
zemku – parcele KN registra „C“, 
č. parcely 1129/2 o výmere 1211 
m2 (druh pozemku: zastavané 
plochy a nádvoria), zapísanej na 
LV č. 3453, k. ú Zlaté Moravce, 
účel využitia prenajatých neby-
tových priestorov: kancelárske 
priestory, služby, maloobchod, 
výchovno-vzdelávacie účely, 
priestory na výrobné účely
n nebytový priestor č. 3, ktorý 

sa nachádza na podzemnom 
podlaží stavby súpisné číslo 
3027 (bytový dom), nachádza-
júcej sa na Ul. Tekovská v Zlatých 
Moravciach, postavenej na 
pozemku – parcele KN registra 
„C“, č. parcely 3460/71 (druh 
pozemku: zastavané plochy 
a nádvoria), zapísanej v katastri 
nehnuteľností – správa katastra 
Zlaté Moravce, okres Zlaté Mo-
ravce, k.ú. Zlaté Moravce na LV č. 
5091, účel využitia prenajatých 
priestorov: garážové státie

Lehota na predkladanie 
ponúk končí dňa 24. 9. 2024 
o 13.00 hod.

Bližšie informácie o prenájme 
vyššie uvedeného nebytového 
priestoru získate na úradnej ta-
buli a webovej stránke mesta 
Zlaté Moravce www.zlatemo-
ravce.eu, /Mestský úrad; Predaj, 
prenájom/, prípadne na č. tele-
fónu 037/69 239 22  (Oddelenie 
majetkovo - právne  MsÚ Zlaté 
Moravce)

 
 

PaedDr. Dušan Husár,            
            primátor mesta 

PONUKA NA PRENÁJOM NEBYTOVÝCH 
PRIESTOROV VO VLASTNÍCTVE MESTA ZLATÉ 
MORAVCE FORMOU PRIAMEHO PRENÁJMU 

V júli nás 
navždy opustili títo 
Zlatomoravčania

Peter Adamec 
 vo veku 22 rokov

Anton Belica 
 vo veku 70 rokov

Miroslav Benček 
 vo veku 74 rokov

Helena Ďurišová 
 vo veku 89 rokov

Júlia Gábrišová 
 vo veku 85 rokov

Jozef Halanda 
 vo veku 65 rokov

Vladimír Herda 
 vo veku 90 rokov

Miroslav Kováč 
 vo veku 69 rokov

Eva Krausová 
 vo veku 85 rokov

Anna Nováková 
 vo veku 87 rokov

Mária Rafaelová 
 vo veku 47 rokov

Jozef Sečkár 
 vo veku 69 rokov

Ing. Juraj Svetlanský 
 vo veku 80 rokov

Ján Štift 
 vo veku 75 rokov

Jozef Vetrák 
 vo veku 67 rokov

V auguste nás 
navždy opustili títo 
Zlatomoravčania

Margita Bujnová 
 vo veku 94 rokov

Jana Hudecová 
 vo veku 61 rokov

Mária Chrenová 
 vo veku 82 rokov
Katarína Ivaničová 
 vo veku 72 rokov
Paulína Kováčová 
 vo veku 85 rokov

Emília Križanová 
 vo veku 90 rokov

Marián Kukučka 
 vo veku 70 rokov

Anna Malá 
 vo veku 80 rokov

Katarína Pavlendová
 vo veku 88 rokov

Jozef Petrovič 
 vo veku 83 rokov
Ružena Rekšáková 
 vo veku 82 rokov

Daniel Solárik 
 vo veku 92 rokov

Magdaléna Šabíková 
 vo veku 77 rokov

Jozef Tonkovič 
 vo veku 74 rokov
Mgr. Milan Varga 
 vo veku 66 rokov

Eugen Novák 
 vo veku 64 rokov
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